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ZAPISNIK 
 

s 05. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 23. studenoga 2021. godine (utorak), u 
Spomen domu u Pazinu.  
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar.  
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

2. Sandra Čakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutna 

5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

6. Alen Gržinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

8.  Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

9. Ivana Špadijer  IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan online 

13. Hana Jurić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutna 

14.  Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

15. Vili Rosanda IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

20.  Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan online 

22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

24. Danijel Ferić SDP prisutan online 

25. Antonella Degrassi SDP prisutna 

26. Vili Bassanese SDP prisutan 

27. Goran Subotić SDP  prisutan 

28. Marko Ferenac SDP  opravdano 
odsutan 

29. Goran Hrvatin SDP  opravdano 
odsutan 

30. Mauro Jurman SDP  prisutan 

31. Jasna Opačak HDZ prisutna 

32. Diego Antončić HDZ prisutan 

33. Ivica Butorac HDZ prisutan 

34. Mario Bratulić HDZ prisutan 



                                                             
 

 
 
OSTALI PRISUTNI: 
 
BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije  
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana Istarske županije 
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine 
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za unutarnju reviziju 
DR.SC. MIRKO RADOLOVIĆ, službenik koji privremeno obavlja poslove pročelnika Upravnog 
odjela za održivi razvoj 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
(prisutna online) 
SONJA GROZIĆ-ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, službenica koja obavlja poslove pročelnice Upravnog 
odjela za proračun i financije 
DR.SC. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo 
TEA BATEL, službenica koji privremeno obavlja poslove pročelnice Upravnog odjela za 
talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke skupine 
IVANA MIHALIĆ FABRIS, službenica koji privremeno obavlja poslove pročelnice Upravnog 
odjela za prostorno uređenje i gradnju 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost 
DUŠKO KIŠBERI, pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo 
GABRIJELA MEZULIĆ, službenica koja privremeno obavlja poslove pročelnice upravnog 
odjela za opću upravu i imovinsko-pravne poslove 
DINO KOZLEVAC, načelnik Stožera civilne zaštite Istarske županijeALEKSANDAR 
STOJANOVIĆ, dr. med., ravnatelj Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, Pozdravlja prisutne.  
Navodi kako će se sjednica Skupštine održati u novom hibridnom obliku, te kako je najveći 
broj vijećnika i vijećnica fizički prisutan na sjednici dok će dio vijećnika sjednici prisustvovati 
online. Napominje da su o tome pravovremenu informaciju dobili predsjednici klubova 
vijećnika. Poziva pročelnicu Stručne službe Istarske županije Vesnu Ivančić da izvrši prozivku 
vijećnika. Utvrđuje kako je prisutno 34 od 41 vijećnika pa skupština može pravovaljano 
raspravljati odlučivati. Moli tehničku službu da pokuša još jednom kontaktirati vijećnike koji se 
nisu spojili, a najavili su svoje učestvovanje u online obliku. S obzirom da se po prvi puta 
sjednica odvija u ovom hibridnom obliku moli i vijećnike za strpljenje i za razumijevanje. Nada 
se da će uspješno raditi i na ovaj način. Vijećnike koji će Skupštini prisustvovati online moli da 
se izjašnjavaju za dizanjem ruke kad se glasa kao i kad se javljaju za riječ. Napominje da će 
se nakon što vijećnicima bude dana riječ omogućiti njihovo obraćanje Skupštini. 
Podsjeća kako su vijećnici dobili prijedlog za nadopunu dnevnog reda te Prijedlog Zaključka 
o trećoj izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 

35. Tatjana Tomaić HDZ opravdano 
odsutna 

36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna 

37. Koviljka Aškić MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutna 

38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 



                                                             
 

izgradnju nove Opće bolnice u Puli pod točkom 33. postaje sastavni dio predloženog dnevnog 
reda. 
 
Predlaže sljedeći: 
 

DNEVNI RED 
 

1. a. Verifikacija zapisnika sa 2. sjednice Skupštine Istarske županije 

b. Verifikacija zapisnika sa 3. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

3. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2022. godinu i projekcije za 2023. i 2024. 

godinu 

4. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2022. godinu 

5. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o raspodjeli rezultata za 2020. godinu  

6. Prijedlog Izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2021. godinu  

7. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
osnovnog školstva za 2021. godinu 

8. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 

srednjih škola i učeničkih domova za  2021. godinu 

9. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja dijela morske plaže i aquagana – gradska plaža Poreč  

10. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi 
Istarske županije za 2021. godinu 

11. Prijedlog Odluke o visini Turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 
paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske županije 
za 2023. godinu 

12. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju prijedloga Rješenja o XI. izmjenama i dopunama 
Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području Istarske županije 

13. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o dopunama 
Statuta Medicinske škole Pula  

14. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske Osnovne škole „Edmondo de Amicis“ Buje  

15. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Svetvinčenat 

16. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Juršići  

17. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske Osnovne škole Scuola elementare Italiana – Novigrad - 
Cittanova  

18. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Gospodarske škola Istituto professionale Buje 

19. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Tar-Vabriga 

20. Prijedlog Pravilnika o izmjenama Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na 
studijama za deficitarna zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji  

21. Prijedlog Rješenja o izboru Komisije za pitanja i zaštitu prava autohtone talijanske 
nacionalne zajednice 

22. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za statut, poslovnik i lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu 

23. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za financije i proračun  
24. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za gospodarstvo i turizam  



                                                             
 

25. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za ljudska prava 
26. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina 
27. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo   
28. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za društvene djelatnosti 
29. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za predstavke i pritužbe  
30. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za međunarodnu suradnju i europske poslove 
31. Prijedlog Rješenja o izboru Komisije za priznanja 
32. Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja 

Domovinskog rata 
33. Prijedlog Zaključka o trećoj izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje 

Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnice u Puli 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1. a. Verifica del verbale della 2-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

b. Verifica del verbale della 3-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 

3. Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2022 e della proiezione per il 2023 e 

il 2024 

4. Proposta di Delibera sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 2022 

5. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera sulla ripartizione dei 

risultati per il 2020,  

6. Proposta delle Modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana per il 2021,  

7. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni 
decentrate delle scuole elementari per il 2021 

8. Proposta di sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni decentrate 

delle scuole medie superiori e delle case dell'alunno per il 2021 

9. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione della concessione 
sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico di parte della spiaggia 
marina - spiaggia cittadina di Parenzo  

10. Proposta di Delibera sulle seconde modifiche e integrazioni del Programma dei 
fabbisogni pubblici nella cultura della Regione Istriana per il 2021 

11. Proposta di Delibera sull'ammontare dell'imposta di soggiorno a persona e per notte e 
l'ammontare dell'importo forfettario annuale dell'imposta di soggiorno per i comuni e le 
città sul territorio della Regione Istriana per il 2023 

12. Proposta di Conclusione sulla determinazione della proposta di Provvedimento sulle 
XI modifiche e integrazioni del Provvedimento di nomina dei medici necroscopi sul 
territorio della Regione Istriana, 

13. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
integrazioni dello Statuto della Medicinska škola Pula (Scuola di medicina a Pola)  

14. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola elementare italiana „Edmondo De Amicis “Buie,  

15. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Svetvinčenat (Scuola elementare 
Sanvincenti) 

16. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Juršići (Scuola elementare Juršići),  

17. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Talijanska osnovna škola, Scuola elementare italiana, 
Novigrad – Cittanova  



                                                             
 

18. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Gospodarska škola Buje - Istituto professionale Buie 

19. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Tar-Vabriga (Scuola elementare Torre-
Abrega) 

20. Proposta di Regolamento sull'assegnazione delle borse di studio agli studenti ai corsi 
di studio per mestieri deficitari nella sanità della Regione Istriana  

21. Proposta di Provvedimento di elezione della Commissione per le questioni e la tutela 
dei diritti della comunità nazionale italiana, 

22. Proposta di Provvedimento d’elezione del Comitato per lo statuto, il regolamento, 
l'autogoverno locale e territoriale (regionale) 

23. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per le finanze e il bilancio  
24. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per l'economia e il turismo  
25. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per i diritti umani 
26. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per i diritti dei gruppi etnici e 

nazionali 
27. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per l'assetto territoriale, la tutela 

ambientale e l'edilizia   
28. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per le attività sociali 
29. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per le rimostranze e i reclami  
30. Proposta di Provvedimento di elezione del Comitato per la cooperazione 

internazionale e le integrazioni europee 
31. Proposta di Provvedimento di elezione della Commissione per i riconoscimenti 
32. Proposta di Provvedimento di nelezione del Comitato per le questioni dei combattenti 

antifascisti della LPL e dei difensori della Guerra patria 
33. Proposta di Conclusione sul terzo emendamento alla Conclusione sul consenso a 

prendere in prestito l'Ospedale Generale di Pola per la costruzione di un nuovo 
Ospedale Generale a Pola 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, IDS  konstatira da je Dnevni red 
jednoglasno usvojen. Prelazi na prvu točku dnevnog reda 
 
 

Ad -1.  
a. Verifikacija zapisnika sa 2. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 3. sjednice Skupštine Istarske županije 

 
 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu u ovoj točci dnevnog 
reda objedinjeno za točku 1 a i točku b. Daje na glasanje točku 1 a. 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije, bez rasprave, jednoglasno 
prihvaća  
 

Zapisnik sa 2. sjednice Skupštine Istarske županije 
 

Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije, bez rasprave, jednoglasno 
prihvaća  

 
Zapisnik sa 3. sjednice Skupštine Istarske županije 

 



                                                             
 

 
Ad - 3. 

Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, s obzirom na pogoršanje 
epidemiološke situacije poziva najprije načelnika Stožera civilne zaštite Istarske županije 
gospodina Dina Kozlevca kao i ravnatelja Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije 
Aleksandra Stojanovića dr. med. da ih kratko izvijeste o trenutnoj situaciji. 
Napominje da će vrijeme za pitanje vijećnika, prijedloge i informacije započeti nakon njihovog 
obraćanja.  
 
DINO KOZLEVAC pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje na danoj riječi. Zahvaljuje na 
mogućnosti da informira vijećnike o stanju s pandemijom Covid 19 i aktivnostima koje se 
provode vezano uz istu. Navodi da se na području Istarske županije prema nekima nalazimo 
na vrhuncu četvrtog vala. Ako je tako to bi značilo da će brojke koje su relativno visoke početi 
padati, no to nitko ne može potvrditi.  
Navodi da je danas potvrđeno 210 pozitivnih osoba. Određeni broj ljudi je na hospitalizaciji te 
je trenutno u bolnici 77 osoba, a od čega je na respiratoru 17 osoba. Na mehaničkoj ventilaciji 
su 4 osobe.  Naglašava da je stanje izuzetno ozbiljno i simptomi ljudi koji se tamo liječe su 
izuzetno ozbiljni. Izražava žaljenje što su u protekla 24 sata 3 osobe preminule.  
Navodi da su tu situaciju kao sustav na razini Županije, Općina i Gradova dočekali spremni te 
danas funkcioniraju na najbolji mogući način u skladu s raspoloživim tehničkim, 
organizacijskim i ljudskim resursima. Napominje kako su ovakve brojke, koje su povećane 
ovih dana, zahtijevale da donesu odgovarajuće korake u organizaciji sustava zdravstva na 
području županije. Na području Stožera izradili su prijedlog koji se svodi na ispomoć Općoj 
bolnici Pula u skladu s raspoloživim resursima. Navodi kako su prijedloge uputili Županu 
Istarske županije koji promptno reagirao te prema Ministarstvu i prema pravnim osobama na 
području županije, tako da je određena ispomoć u skladu s mogućnostima upućena Općoj 
bolnici Pula. Napominje kako je pomoć upućena od strane Specijalne bolnice Martin Horvat iz 
Rovinja, Istarskih domova zdravlja i Zavoda za hitnu medicinu. 
Navodi da je danas Ministarstvo zatražilo od njih informaciju o sekundarnim odnosno 
tercijarnim kapacitetima. Naglašava kako oni nemaju problema s kapacitetima te kako na 
području Opće bolnice Pula postoji dovoljan broj smještaja. S obzirom da je i nova stara 
bolnica završena, te da je kompletan kompleks završen, tamo ima dovoljno resursa odnosno 
smještenih prostora te nema potrebe otvarati Mornaričku bolnicu ili neke druge kapacitete. 
Ističe kako su problem kadrovski resursi. Oni su ograničeni. 
Navodi da je Opća bolnica Pula napravila plan da može opsluživati i Corona odjel, odnosno 
ljude koji su zaraženi i koji se liječe, i ostale djelatnosti. Naglašava da Opća bolnica Pula nije 
zatvorila ni jednu djelatnost. Sve djelatnosti funkcioniraju iako u reduciranim obliku ovisno o 
trenutnoj raspoloživosti. Pogođen je operativni program zato što anesteziologa nikad dosta, a 
oni su trenutno potrebni i u Covid odjelima. 
Ponavlja da je situacija stabilna. Ozbiljna ali nije alarmantna. Navodi da se nose s time.  Ističe 
doprinos Zavoda za javno zdravstvo i sjajne ekipe epidemiologa koja odrađuje dio posla vezan 
za ispitivanje odnosno potvrđivanje zaraženosti, prati određivanja mjera itd. Napominje da je 
problem zamor ljudi u sustavu jer ova situacija traje već 2 godine.  
 
Navodi kako su donesene mjere koje su donesene te oni te mjere poštuju. Zahvaljuje 
općinama, gradovima i Istarskoj županiji na uzajamnoj dvosmjernoj komunikaciji. Ističe kako  
se sve mjere koje provode, a radi se o organiziranju pojedinih aktivnosti, evenata i raznoraznih 
događanja, međusobno usklađuju. Određuju se pedagoške mjere i nakon toga se svi ti 
događaji mogu održati. Navodi da mu je teško govoriti, a da a ne uđe u područje dr. 
Stojanovića koji će biti za njega, ali kako je ono što želi reći da trenutno na području Istre 



                                                             
 

nemaju 1 žarište. Cijela Istra je jednako zaražena. Razmjerno broju stanovnika dolaze i brojevi 
zaraženih. Poziva sve da se suzdrže od masovnih evenata sa više stotina, odnosno više tisuća 
ljudi. Smatra kako su to ljudi do sada već shvatili. Naglašava kako ništa nije zabranjeno, 
međutim određene su epidemiološke mjere na snazi. Smatra kako im „masovke“ u ovoj 
situaciji ne trebaju jer na taj način nijedna epidemiološka mjera ne može održati stanje 
povoljnim. Što se tiče ostalih mjera i mjere zatvaranja odnosno tzv. lock down-a navodi kako 
su na vezi s nacionalnim stožerom. S njim su u komunikaciji na dnevnoj bazi i za sada se 
stanje prati. Ne može sa sigurnošću reći u kojem pravcu će ići pojedine mjere, ali je uvjeren 
da sigurno neće ići u pravcu „lock down-a“. Ipak smatra kako nam, kada vidimo situaciju  u 
Europi, može biti posve razumljivo da će trebati poduzimati dodatne mjere ako se ova situacija 
nastavi, a da bi zaštitili zdravlje i sačuvali zdravstveni sustav.  
Još jednom želi svima zahvaliti. Naglašava da se s mnogima čuju i s mnogima surađuju.  
Navodi kako sustav funkcionira. Od policije vatrogasaca, Crvenog križa, Gorske službe 
spašavanja i svih onih koje sudjeluju u radu i u cjelokupnoj situaciji. Od sustava školstva, 
socijale na dalje. Zahvaljuje svima na doprinosu jer samo zajednički mogu održavati stanje  
povoljnim. Što se tiče daljnjeg razvoja situacije ne želi „gatati“  niti se to usuđuje. Prenosi i 
sluša isključivo zdravstvenu struku. Ističe kako odluke donose vjerodostojno i principijelno 
isključivo utemeljeno na struci te bez ikakvih drugih špekulacija. S ponosom naglašava da 
nikad nitko od prisutnih te nitko iz općina, gradova itd. nije vršio pritisak kako bi se neke odluke 
donijele. Donesene odluke su znale biti bolne, ali isključivo temeljene na mišljenju struke. 
Zahvaljuje. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, zahvaljuje gospodinu Kozlevcu i 
poziva dr. Stojanovića da im se kratko obrati. 
 
ALEKSANDAR STOJANOVIĆ, dr. med. spec. epidemiologije, pozdravlja prisutne. Navodi 
kako se u ovom trenutku nalazimo u jednom uzlaznom valu te da nismo dosegli plato što je 
vidljivo iz današnjeg izvješća. Napominje da kod ukupnog broja testiranja i ukupnog broja 
pozitivnih, osim dnevnih pokazatelja incidencija moraju uzeti u obzir i postotak pozitivnih 
osoba u ukupnom testiranju koji se dnevno kreće od 25 do 40 %. Naglašava kako u ovom 
trenutku imaju najveću incidenciju, veću od one koju su imali prošle jeseni i ovog proljeća. 
Napominje da to ne iznenađuje s obzirom da znamo kako se situaciji nalazimo. Nalazimo se 
u situaciji gdje smo izloženi soju koji je mnogo zarazniji, nalazimo se situaciji gdje smo ušli u 
jesensko - zimski period s nedostatnom procijepljenosti stanovništva u županiji i nalazimo se 
u zatvorenim prostorima.  
Navodi kako su u ovom trenutku infektivne doze koje pojedine osobe primaju puno veće nego 
što je to bio slučaj u proljetnom ili prošlo jesenskom periodu. Gledajući taj pokazatelj situacija  
je gora nego prošle godine i ovoga proljeća.  
Navodi da  gledajući hospitalizacije Opće bolnice Pula vidimo da je broj hospitaliziranih 
pacijenata manji nego što smo imali ovog proljeća. Smatra da je navedeno rezultat nečega 
što možemo promatrati kroz jednu prizmu procijepljenosti. Pojašnjava kako to znači da bi kada 
bi imali još manju procijepljenost ili kada uopće ne bi imali cjepivo na raspolaganju situacija 
eskalirala u puno gorem obliku.  
Naglašava da kod osoba koje su hospitalizirane veliku većinu, između 80% do 85 čine osobe 
koje su necijepljene. Osobe koje se nalaze u respiracijskom centru trenutno su ili necijepljene 
ili cijepljene ali s periodom cijepljenja dužim od 6 mjeseci od zadnje doze. Navodi kako to mora 
reći zato što je u ovom trenutku evidentno da je za pojedine kategorije osoba koje su izložene 
određenim kroničnim bolestima treća doza cjepiva iznimno preporučljiva da bi se izbjegla 
moguća infekcija virusom. 
Napominje kako je, gledajući teritorijalno na području Istarske županije, prije mjesec dana 
najviša incidencija zahvaćenosti bila na području Labinštine. Sada može reći da Labinština 
ima znatno nižu incidenciju. Nakon tih mjesec mjesec i pol dana situacija se smiruje. Navodi 



                                                             
 

da u ovom trenutku najveću incidenciju imamo na području grada Pule i Puljštine te zadnjih 
desetak dana na području Rovinja. Ostala područja imaju incidenciju na visokim brojkama ali 
bez naglog porasta brojki. Zapadna obala Istre i središnja Istra imaju konstantno veliku 
incidenciju.  
Što se tiče samog procesa cijepljenja, navodi kako u ovom trenutku imamo oko 65 % 
procijepljenosti odraslih osoba u Istarskoj županiji što nije dovoljno za mirnu i stabilnu situaciju. 
Pojašnjava kako se to vidi iz cijelog okruženja. Gledajući ukupno stanovništvo Republike 
Hrvatske procijepljenost je između 55% i 65%.  
Ističe kako je zadnjih petnaestak dana izrazito povećan interes za prvom dozom cjepiva. 
Nakon ljetnog te početnog jesenskog dijela bilo je 800 000 cijepljenih osoba na razini Istarske 
županije. Zadnja 2 tjedna taj broj cijepljenih prvom dozom se kreće od 3,5 do 4,5 tisuće tjedno. 
Naglašava da su da su taj proces otvorenosti prema građanima ostvarili u suradnji s Istarskim 
domovima zdravlja, primarnom zdravstvenom zaštitom, Nastavnim zavodom te omogućili 
povećan broj termina za građane. Oni se mogu doći cijepiti u 7 gradova na punktovima bez 
najave.  
Navodi kako gledajući našu populaciju vidimo da se događa ono što su i očekivali, a to je da 
u populaciji do 20. godine imamo najveći broj novooboljelih osoba. U populaciji do 20. godine 
imamo 29 % novooboljelih osoba. To je školska populacija, mlada populacija koja stvara veliki 
broj kontakata. Napominje kako znamo da je u ovom trenutku sav školski sustav otvoren i da 
se nastava odvija u živo što sa sobom donosi veliki broj zaraženih osoba. Pretežito populacije 
do 20 godina. Većina populacije, do 75 % od ukupnog broja novo zaraženih dolazi iz radno 
aktivne populacije. Pojašnjava da to znači, gledajući dobne skupine koje su novo zaražene, 
kako idući prema starijim dobnim skupinama imamo sve manje novo zaraženih osoba.  Smatra 
kako je to je znak da su nam starije dobne skupine uredno procijepljene. Urednom 
procijepljenošću imamo manji broj novo zaraženih u tim dobnim skupinama.  
Napominje da je, gledajući epidemiološke mjere koje su trenutno na snazi, praktički većina 
sustava otvorena. Gledajući školski sustav, rad ugostiteljstva, rekreativni dio, sportski dio, 
razne radionice itd. Napominje da se u tom dijelu stvara veliki dio kontakata. S mjerama koje 
su u ovom trenutku na snazi, s ovim postotkom procijepljenih osoba i s ovim uzlaznim tijekom 
mišljenja je kako se sigurno još mjesec dana ne može očekivati poboljšanje situacije. 
Pogotovo gledajući prelijevanje situacije na bolnički sustav jer smo naučili da se situacija s 
odmakom reflektira na bolnički sustav. Navodi da, s obzirom na broj novo zaraženih, prateći 
zdravstveni sustav te prateći bolnički sustav kao neki indikator onoga što se događa u 
populaciji, može reći da će imati ovakvo opterećenje zdravstvenog sustava još sigurno 
slijedećih mjesec dana.  
Naglašava kako je cijepljenje izuzetno bitno u ovom trenutku, bez obzira što se nalazimo u 
tijeku najvećih brojki i velike incidencije. Cijepljenje u vrijeme velike incidencije sa sobom nosi 
rizike da se osoba cijepi za vrijeme dok je izložena virusu. Unatoč tome sve prve doze 
cijepljenja znatno smanjuju kasnije opterećenje bolničkog sustava što mu omogućava jedno 
mirnije i normalnije funkcioniranje. Navodi da više nemaju problem kapaciteta niti nalaženja 
novih postelja, kreveta itd. kao što je načelnik Stožera ranije rekao. Što se tiče smještaja 
bolesnika postoji pitanje mogućnosti pružanja adekvatne zdravstvene zaštite za veliki broj 
pacijenata. 
Pojašnjava da su pacijenti koji se u ovom trenutku nalaze u bolničkom sustavu, za razliku od 
proljetnih i prošlo jesenskih pacijenata, pacijenti koji zahtijevaju izuzetno veliku i kontinuiranu  
zdravstvenu skrb. Radi se o pacijentima koji u ovom trenutku zahtijevaju jednu sasvim 
drugačiju skrb nego što je to bilo u proljetnom dijelu. To su teži pacijenti u smislu zdravstvene 
kliničke slike. Zahvaljuje na pažnji. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, zahvaljuje ravnatelju Stojanoviću 
dr. med. 



                                                             
 

Navodi da je sada 10 sati i 34 minute te poziva vijećnike i vijećnice da svoja vijećnička pitanja 
postave u u roku od 2 minute kako je to predviđeno čl. 99. Poslovnika. Pojašnjava kako za 2 
pitanja imaju 2 minute. Navodi da je s prošle sjednice preostalo da pitanja postave Robert 
Velenik, Tatjana Tomaić, Tereza Banić, Koviljka Aškić, Hani Glavinić, a za sada su im se još 
javili Mario Bratulić i Slaven Boljun umjesto ovih ranije prozvanih vijećnika, zatim Vili 
Bassanese, Marianna Jeličić Buić, Diego Antončić, Ivan Iskra, Mauro Jurman, Goran Subotić 
i Danijel Ferić. Poziva vijećnika Velenika da postavi svoje pitanje. 
 
MR. SC. ROBERT VELENIK, IDS, pozdravlja prisutne. Navodi kako je IDS dokazao da se 
konstantno brine za zdravlje Istrana. Ističe kako je u tom smislu aktualna problematika 
građana Sjeverne Istre i liječenje istih u bolnici u Izoli. Napominje kako se Istarska županija 
brine za taj dio građana kako bi im osigurala adekvatnu skrb. Pita da li je država napravila 
domaću zadaću i osigurala sredstva za liječenje, odnosno sklopila sporazum za liječenje 
Istrijana u bolnici u Izoli. Moli odgovor nadležne pročelnice ili župana. Zahvaljuje.  
 
BORIS MILETIĆ, župan, pozdravlja prisutne. Zahvaljuje na pitanju i odgovara kako je u pravu. 
Navodi kako se, kad su u pitanju potrebe zdravstva i zaštita zdravlja naših građana, one 
administrativne granice koje su ljudi postavili naprosto ne poznaju. To se posebno odnosi na 
one kritične trenutke. Napominje kako svi znamo što u medicinskoj terminologiji znači zlatni 
sat i koliko je udaljenost od prve zdravstvene ustanove bitna. Ističe kako su proveli pilot projekt 
koji je pokazao odlične rezultate, a odnosi se na građane Sjeverne Istre kojima su i KBC Rijeka 
i Opća bolnica Pula nažalost previše daleko. Navodi kako oni imaju mogućnost da u sklopu 
tog zlatnog sata zdravstvene usluge dobiju u bolnici u Izoli. Pojašnjava kako je i bolnica u Izoli 
spremna i želi surađivati s našim zdravstvenim sustavom. Problem nastaje oko financiranja 
jer Hrvatski zavod za zdravstveno osiguranje nije osigurao novce za tako nešto. On ne 
prihvaća mogućnost da naši građani uslugu liječenja dobiju u najbližoj bolnici, a kad govorimo 
o stanovnicima Sjeverne Istre to je upravo bolnica u Izoli. Navodi kako ga to čudi jer zna da je 
hrvatskim državljanima u južnom dijelu Hrvatske omogućeno korištenje bolničke usluge u 
bolnici u Mostaru. Odnosno također u drugoj državi. Ističe kako smo mi, ako ništa drugo, 
barem u Europskoj uniji, a kada budemo Schengenu te granice neće ni biti.  
Navodi da će iz tog razloga na Proračun za 2022. godinu uložiti amandman kako bi osigurao 
da iz vlastitih sredstava osiguramo financiranja te usluge. Nakon toga će vidjeti koji način 
pravnim putem od Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje zatražiti da podmiri te 
troškove. Sve s ciljem da svi građani u ovoj zemlji imaju jednaka prava jednake obveze. 
Zahvaljuje. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, zahvaljuje županu i navodi kako 
će umjesto vijećnice Tomaić pitanje postaviti vijećnik Mario Bratulić. 
 
MARIO BRATULIĆ, HDZ, pozdravlja prisutne. Navodi kako bi se samo kratko osvrnuo na 
neke natpise iz medija. Moli župana da pojasni situaciju oko medijskog obračunavanja s 
Medulinom po pitanju bespravne gradnje i legalizacije na području Općine Medulin. 
Napominje kako znamo da je legalizacija propisana zakonom i vezana uz stanje iz 2011. 
godine. Smatra kako je taj zakon manjkav. Smatra kako bi bilo dobro da se pokaže sve ono 
što je rađeno po tom zakonu, te da se iz ladice izvuče sve ono što još nije u skladu s njime. 
Navodi kako želi ponoviti rečeno prije 2 sjednice, a to je da se jasno kaže svima da nema 
novih legalizacija. Smatra kako bi na taj način napravili zaokret po pitanju održivosti. Moli 
župana da prokomentira situaciju. Zahvaljuje.  
 
BORIS MILETIĆ, župan, zahvaljuje na postavljenom pitanju. Navodi kako nikakva medijska 
prepucavanja neće riješiti problem. Naglašava kako mora zaštititi županiju koju predstavlja 
kad se paušalno iznose ocjene. Navodi da je činjenica da od ukupno 25 predmeta koji su bili 



                                                             
 

obrađivani temeljem Zakona o legalizaciji ili ozakonjenju nelegalno izgrađenih objekata jedan 
predmet riješila Istarska županija, a ostale predmete rješavaju ili nadležna agencija 
Ministarstva ili Općina Medulin koja je i preuzela nadležnost izdavanja akata o gradnji. 
Naglašava kako je zakon tu neumoljiv. Mišljenja je da on nije dobar, da je poslao krivu poruku, 
da je to nešto što se nikako ne bi smjelo ponoviti.  
Navodi da kada govorimo o području Kamenjaka kao zaštićenom krajoliku prirode moramo 
imati na umu da postoje ustanove koje gospodare tim prostorom i ostvaruju značajne prihode. 
Smatra da bi oni mogli poduzimati mjere i aktivnosti kako bi se spriječili svi pokušaji nelegalne 
gradnje na samom području Kamenjaka kao zaštićenog krajolika. 
Ističe da to nije samo tema Kamenjaka već je to generalna tema priobalja u Istri. Smatra da 
je jedini način da riješe taj problem spuštanje ingerencije, dakle nadležne građevinske 
inspekcije na regionalnu ili lokalnu razinu. Predlaže i propisivanje puno većih kazni za one koji 
krše propise i nelegalno grade. Mišljenja je kako bi se za nelegalnu gradnju trebala umjesto 
prekršajne odgovornosti propisati kaznena odgovornost. Smatra kako bi, kada bi netko zbog 
bespravne gradnje završio u zatvoru ili kada bi platio ogromnu kaznu to bila kvalitetna poruka 
svima da se tako ne smije i ne može raditi. Napominje kako niti jednom našem čovjeku sigurno 
neće pasti na pamet ići bespravno graditi u Sloveniju, Njemačku ili Austriju, a s druge strane 
vidi kako strani državljani itekako koriste propuste u našim zakonima i bespravno grade u Istri. 
Navodi kako to treba spriječiti te kako će biti spremni za preuzimanje navedene ingerencije 
kao što su bili spremni i za ingerenciju o izdavanju akata o gradnji, te na taj način zajedno s 
građevinskom inspekcijom u samom startu prekinuti svaki pokušaj devastiranja prostora 
bespravnom gradnjom. Zahvaljuje. 
 
MARIO BRATULIĆ, HDZ, navodi kako mu je drago što župan tako nastupa te je da je 
inicijativa koju su zacrtali na razgovorima u ministarstvu prihvaćena. Ističe kako su svi 
predmeti koji su u postupku skladu sa starim tj. aktualnim zakonom. Smatra kako treba 
pokrenuti inicijativu na svim jedinicama lokalne samouprave koje imaju te ovlasti, te kako je 
na Županiji da te predmete zaokruži i uskladi. Napominje da zajedno moraju nastaviti dalje 
kako bi učinili sve u pravcu održivosti. Apelira na sve službe na nivou županija i gradova koje 
imaju te ovlasti da završe legalizaciju akta u skladu sa zakonom iz 2012, odnosno na osnovu 
stanja iz 2011. kako bi jednom za svagda završili s time. Zahvaljuje. 
 
TEREZA BANIĆ, IDS, pozdravlja prisutne. Navodi kako ima jedno pitanje koje se tiče 
poljoprivrede. Zanima ju u kojoj je fazi projekt izgradnje sustava javnog navodnjavanja Červar 
Porat Bašarinka u Poreču odnosno kada mogu očekivati njegovo okončanje. Zanima ju i u 
kojoj je fazi projekt izgradnje sustava javnog navodnjavanja Petrovija i Čepić polje.  
 
DR. SC. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo, odgovara kako uz velike napore Istarska županija u 
suradnji s Hrvatskim vodama i jedinicama lokalne samouprave razvija sustave navodnjavanja. 
Navodi kako su to veliki projekti koji se upravo dovršavaju na području Červar Porat Bašarinke 
koja se nalazi na području Grada Poreča i Općine Tar Vabriga. Pojašnjava kako je to trenutno 
najveći projekt navodnjavanja u Republici Hrvatskoj za koji je nužno izgraditi akumulaciju od 
864 000 m³ površine od 16 ha sa 22 km cjevovoda, a sve kako bi preko 550 ha dobilo 
mogućnost spajanja na mrežu sustava navodnjavanja. Navodi kako će taj sustav  od sljedećeg 
ljeta moći koristiti 78 poljoprivrednika koji su potpisali predugovor. Napominje da je on u 
završnoj fazi te se upravo dovršava polaganje nepropusnog sloja na akumulaciju. 
Cjevovodi su praktički dovršeni te trenutno rade na opremanju crpne stanice. Vjeruje da će 
već do kraja godine ili početkom sljedeće početi puniti akumulaciju. Pojašnjava kako je 
predviđeno oko 3 mjeseca punjenja kako bi mogli napuniti ukupan volumen vode koji će biti 
potreban za ovu sezonu navodnjavanja. Navodi da, što se tiče radova, sve teče sve teče po 
planu. Što se tiče financiranja Istarske županije napominje kako je ono izuzetno dobro 



                                                             
 

osigurano. Ponavlja kako sve teče po planu te će lokalni poljoprivrednici imati mogućnost 
korištenja tog sustava navodnjavanja već od sljedeće godine.  
Po pitanju sustava javnog navodnjavanja Petrovia na području grada Umaga navodi kako su 
taj izuzetno složen sustav uspjeli projektirati te kako je za njega ishodovana građevinska 
dozvola. Navedena dozvola je sada važeća. Pojašnjava kako to znači da, što se tiče akata o 
gradnji, mogu sutra početi graditi.  Ističe doprinos Grada Umaga na izdavanju građevinske 
dozvole, te na rješavanju svih imovinsko pravnih i ostalih pitanja koja se pojavljuju tijekom 
projektiranja. Zahvaljuje i na velikoj podršci koju su  dobili u više od 10 godina koliko se ovaj 
sustav razvijao. Naglašava da je on sad spreman za financiranje, ali nažalost u ovom trenutku 
na nivou Republike Hrvatske iz programa ruralnog razvoja, koji je namijenjen za financiranje 
javnih sustava navodnjavanja za jedinice lokalne samouprave, nema dovoljno sredstava za 
gradnju takvog sustava. Pojašnjava da je procijenjena vrijednost projekta sustava javnog 
navodnjavanja oko 150 milijuna kn što je iznad mogućnosti financiranja koje je trenutno 
moguće do maksimalnog iznosa od 15 milijuna eura. Navodi kako bi navedenih 105 milijuna 
kuna razlike trebao osigurati investitor, a to je Istarska županija. 
Naglašava kako je do sada u programu ruralnog razvoja za naredno razdoblje izdvojeno 79 
milijuna eura za gradnju novih sustava navodnjavanja, te kako do sada u Republici Hrvatskoj 
imamo 5 sustava navodnjavanja za koje je izdana građevinska dozvola. Napominje da je  
jedan tih i Petrovia. Pojašnjava da je, ako računamo da jedan sustav u Istarskoj županiji zbog 
velike cijene akumulacije nužne da bi sustav funkcionirao budući da ne mogu samo zahvatiti 
vodu iz rijeke ili nekog prirodnog jezera već  moraju graditi sustave, to znači da bi u budućem 
programskom razdoblju do 2030. mogli izgraditi 4 do 5 takvih sustava. Navodi kako očekuje 
da će se ova alokacija povećati, te da će se u ovoj prvoj fazi sa 89 milijuna eura financirati 
postojeći sustavi. Napominje kako će oni nastaviti projektirati očekujući da će se alokacija 
povećati. 
Na pitanje u kojoj je fazi sustav navodnjavanja Čepić polje navodi kako je tamo izrađena 
lokacijska dozvola te su riješeni imovinskopravni odnosi. Naglašava kako je tu interes jedinice 
lokalne samouprave nešto manji. Navodi kako ni poljoprivrednici kojima su u zakupu 
predmetne površine koje su namijenjene za navodnjavanje trenutno ne vide neku veliku 
potrebu gradnje sustava navodnjavanja. Navodi kako je sada na njima da uvjere 
poljoprivrednike koji već imaju zemljišta u zakupu i obrađuju ih, da će ga moći puno kvalitetnije 
obrađivati ukoliko bude izgrađen sustav navodnjavanja. Uvjeren je da će se i Općina Kršan 
sada malo aktivnije uključiti u gradnju sustava te da će, nakon sustava u Umagu, slijedeće biti 
projektiranje građevinske dozvole za rad za sustav navodnjavanja u Čepić polju. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, navodi da će umjesto vijećnice 
Koviljke Aškić pitanje postaviti vijećnik Slaven Boljun.  
 
SLAVEN BOLJUN, Možemo!, pozdravlja prisutne. Navodi da ima pitanje za pročelnicu 
Patriciju Percan. Navodi kako se svi sjećamo mučnog slučaja pulske Politehnike, danas 
Istarskog veleučilišta na kojemu se je dogodio neviđeni egzodus dugogodišnjeg kvalitetnog 
kadra. Pojašnjava kako govori o brojci od 40 ljudi što je zbilja jedinstven slučaj u povijesti 
visokog školstva na ovim prostorima. Smatra da javnost mora znati što se događalo i što je 
nakon toga učinjeno. Naročito zbog izrazito visokih povećanja rashoda za zaposlene u 
posljednje 3 godine. Napominje kako je iz prijedloga Proračuna Istarske županije vidljivo kako 
Istarska županija financija Istarsko veleučilište sa 6,06 milijuna kuna od čega čak 70 % 
odnosno 4,03 milijuna ide na rashode za zaposlene. Navodi da je to gotovo 1,75 milijuna kn 
više nego 2018. godine kada je došlo do smjene bivšeg dekana. Naglašava kako iz 
proračunskih dokumenata vidimo kako je 2018. godine bilo 2,08 milijuna kuna, pa naredne 
godine 500.000,00 kn više, u 2020. godini 100 000 manje, naredne godine vidimo 700.000,00 
kn više i sada opet gotovo 600.000,00 kn više. Napominje kako  govorimo samo o rashodima 
za zaposlene koji su samo za vrijeme pandemije povećani za više od 1 milijun kuna. Navodi 



                                                             
 

kako ga to zanima, a  vjeruje kako zanima i građane Istre koji sve to financiraju i imaju pravo 
znati. Smatra da se mora raditi o brojnim zaposlenjima, novim programima ili povećanju broja 
studenata. Ponovno postavlja pitanje kako se je kretao broj zaposlenika i studenata od 2018. 
godine do danas i koliki je udio prikupljenih školarina u ukupnim rashodima za svaku od 
posljednje 3 godine. Zahvaljuje.  
 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu odgovara kako rashodi Istarskog veleučilišta jesu porasli i to iz nekoliko razloga. 
Djelomično iz onih razloga koje je vijećnik istaknuo u svom uvodnom dijelu, a djelomično iz 
razloga što je Veleučilište trebalo obnoviti licencu za rad što je zahtijevalo određen broj novog 
zapošljavanja. Navodi kako je paralelno s time Istarsko Veleučilište u želji da se privuče veći 
broj studenata otvorilo neke nove programe, a planira i uređenje veleučilišne knjižnice koju 
studenti na Veleučilištu trebaju imati kao što ju imaju studenti na sveučilištu. Napominje kako 
je ove godine Veleučilištu priključen Metris za što je izdvojen iznos od pola milijuna kuna. 
Navodi da u ovom trenutku ne raspolaže s informacijom hoće li Grad Pula sufinancirati rad 
Istarskog veleučilišta kao što je to činio do sada. Zahvaljuje. 
 
HANI GLAVINIĆ, IDS, pozdravlja prisutne. Postavlja pitanje koje upućuje pročelnici Upravnog 
odjela za zdravstvo i socijalnu skrb, Sonji Grozić-Živolić, a vezano je za centralizaciju 
zdravstvenog sustava u Republici Hrvatskoj. Navodi kako je ministar zdravstva Vili Beroš još 
sredinom travnja ove godine najavio mogućnost centralizacije zdravstvenih ustanova zbog, 
kako je tada rekao, lakšeg upravljanja i provedbe potrebnih mjera. Napominje da je potom, 
sredinom listopada, Ministarstvo uputilo članovima radne skupine za izradu zakona prvi 
prijedlog Izmjena i dopuna Zakona o zdravstvenoj zaštiti kojim se predlaže centralizacija 
cijelog sustava. Pojašnjava kako bi na taj način sve opće i specijalne bolnice kojima su 
osnivači županije, a kojih je ukupno 57, prešle u vlasništvo države. 
Navodi kako se također predviđa ukidanje Zavoda za hitnu medicinu kao i Županijskih zavoda 
za javno zdravstvo te bi ostao postojati samo Hrvatski zavod za javno zdravstvo. Napominje 
da je predmetni prijedlog izazvao burne reakcije na našoj političkoj sceni te među stručnom 
javnosti. Mnogi smatraju da bi njegovo izglasavanje u Saboru dodatno otežalo i usporilo 
pružanje zdravstvenih usluga. Postoje mišljenja da bi tim izmjenama zapravo najviše izgubili 
pacijenti s područja Istarske županije, gdje se godinama lokalnim sredstvima financiraju brojne 
aktivnosti i programi u zdravstvu koji predstavljaju nadstandard u odnosu na razinu 
zdravstvene zaštite koju osigurava država. Na temelju svega iznijetog moli pročelnicu odgovor 
na pitanje što zapravo znači centralizacija zdravstvenih ustanova za građanke i građane 
Istarske županije i da li je za očekivati da bi se time urušila dostignuta razina zdravstvene 
zaštite u Istri. Unaprijed zahvaljuje. 
 
SONJA GROZIĆ-ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 
odgovara kako je vijećnica dobro objasnila situaciju te je teško dodati bilo što ovome. Navodi 
kako je Istarska županija putem Hrvatske zajednice županija dobila taj Prijedlog izmjene 
Zakona o zdravstvenoj zaštiti koji se je u glavnini odnosio na preuzimanje osnivačkih prava s 
praktično svih zdravstvenih ustanova, kojima je sada pravno osnivač Istarska županija. 
Napominje da su osim domova zdravlja konzultirali i upravna vijeća svih zdravstvenih 
ustanova te od njih tražili mišljenje kako bi isto dostavili Hrvatskoj zajednici županija. 
U dobivenom mišljenju izraženo je potpuno protivljenje centralizaciji sustava zdravstva. 
Navodi kako zajedno s zdravstvenim ustanovama smatra da centralizacija nikad i nigdje nije 
ništa dobro donijela, te kako problemima u sustavu zdravstva treba pristupiti na jedan drugačiji 
način. Naglašava kako je stav Istarske županije, ali i njezino mišljenje kako je vrlo važno da 
se sustav zdravstva, u vrijeme pandemije ali i u normalno vrijeme, prilagođavati stvarnim 
potrebama populacije s terena na kojem djeluje. Navodi kako oni u Istarskoj županiji surađuju 
sa svim dionicima sustava zdravstvene zaštite. Oni se godinama prilagođavaju gospodarskim, 



                                                             
 

demografskim i socijalnim potrebama ovog teritorija. Ističe da Istarska županija, kao i brojne 
jedinice lokalne samouprave iz svog proračuna intenzivno i u nemalim i nezanemarivim 
količinama sufinanciraju nadstandard u zdravstvenoj zaštiti. Navodi da su tako postigli jedan 
uređen i relativno siguran sustav hitne medicinske pomoći, te postižu puno u izgradnji i 
ulaganju u renoviranje objekata, digitalizaciji sustava u primarnoj zdravstvenoj zaštiti i nekim 
programima prevencije i ranog otkrivanja bolesti. Boji se da u jednom centraliziranom sustavu 
tih stvari ne bi bilo za građane Istarske županije. Zahvaljuje. 
 
VILI BASSANESE, SDP, pozdravlja prisutne. Navodi kako ima 2 prijedloga.  
Navodi da je Istra zaista relativno malena u smislu broja stanovnika, i time nekih potreba za 
zadovoljavanje standarda života građana. Budući da je briga oko napuštenih kućnih ljubimaca 
u ingerenciji županije predlaže da Istarska županija preuzme brigu o izgradnji jednog 
zajedničkog projekta - skloništa za napuštanje životinje za područje cijele Istre. 
Napominje kako je za 210 000 stanovnika Istre dovoljno jedno sklonište za napuštene životinje 
koje bi se nalazilo negdje u središtu Istre kako bi bilo svima dostupno. Predlaže da se 
financiranje izgradnje, a time automatizmom i suvlasništvo te kasnije održavanje, prebaci na 
jedinice lokalne samouprave dok bi uloga Istarske županije bila njihovo povezivanje. Siguran 
je da bi na taj način zadovoljili potrebe cijele Istre u korist svih te u konačnici riješili jedan 
akutan problem s kojim svakodnevno živimo. 
Navodi kao je njegov drugi prijedlog vezan uz stanje sigurnosti na području Istarske županije. 
Smatra kako moraju skrbiti o tome, te kako je to obaveza prije svega njih kao građana, kao 
ljudi koji pripadaju ovom teritoriju, kao županijskih vijećnika te kako sudionika javnih politika.  
Napominje da je opća sigurnost, pored zdravstvene i ekonomske sigurnosti, najbitnija svakom 
čovjeku. Navodi kako je u posljednje vrijeme opća sigurnost građana ugrožena, a ono što je 
u Istri bi bilo gotovo nezamislivo danas je postalo dio gotovo svakodnevnim događanjem. Ističe 
kako to opravdano brine sve građane. Predlaže županu da se što prije upozna, analizira i 
utvrdi prijedlog aktivnosti u suradnji s Ministarstvom unutarnjih poslova, Policijskom upravom 
Istarskom, a u cilju zaštite opće sigurnosti na području Istarske županije.  
Slijedom navedenog predlaže županu da se na razini Istarske županije izradi strateški 
dokument sa svim preventivnim mjerama, zadacima i postupcima za zaštitu opće sigurnosti 
građana, koji će se kasnije implementirati u suradnji sa svim gradovima i općinama.  
 
Moli autentično tumačenje na eventualno kršenje Poslovnika. Radi se člancima od čl. 99. do 
čl. 133., a to su vijećnička pitanja. Navodi kako smo svi išli na izbore slijedom čega i većina 
vijećnika ima pravo krojiti sudbinu glasača. Jer ima podršku većine građana. Napominje da 
svaki vijećnik ima prava koje je dobio izborima, a uređena su Poslovnikom.  Navodi da oblik 
postavljanja vijećničkih pitanja koji je u Istarskoj županiji praksom nije uspio pronaći nigdje, 
niti u jednoj županiji, gradu ili općini. Ističe kako svaki vijećnik na svakoj sjednici Skupštine 
ima postaviti vijećničko pitanje u skladu s Poslovnikom, te postoji obaveza odgovaranja na ta 
pitanja. Ako stigne usmeno, ako ne može i pismeno. 
Smatra kako se to pravo ne može prenašati na narednu Skupštinu jer se time anulira pravo 
drugih vijećnika. Navodi kako je jednostavno matematički, a i zdravo razumski logično, da 
svaki vijećnik na svakoj sjednici ima pravo postaviti svoje pitanje. Mišljenja je kako se na ovaj 
način vijećnicima praktički oduzima njihovo izvorno izborno pravo, a to su vijećnička pitanja. 
Zahvaljuje i moli da mu se u pisanom odgovoru dostavi tumačenje ovoga što je naveo, 
odnosno članaka od čl. 99. do čl. 103. Poslovnika. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, zahvaljuje vijećniku. Navodi da će, 
s obzirom da će nakon ove sjednice imati konstituiran Odbor za Statut i Poslovnik, pismeno 
odgovoriti na drugo vijećnikovo pitanje. Što se tiče prvog pitanja moli župana da odgovori. 
 



                                                             
 

BORIS MILETIĆ, župan, zahvaljuje vijećniku na prijedlozima. Pojašnjava kako je izgradnja 
azila za životinje zakonska obveza jedinica lokalne samouprave. Napominje kako je, na 
području Istarske županije, samo Grad Pula pokrenuo inicijativu tom smjeru te će se tamo 
uskoro otvoriti azil za životinje. Ističe kako nema apsolutno ništa protiv da Istarska županija 
bude koordinator daljnjih aktivnosti jedinica lokalne samouprave kao što su se zajedno 
dogovorili i oko sufinanciranja otplate kredita bolnica ili sufinanciranja otplate kreditnih obveza 
Centra za gospodarenje otpadom, Specijalne bolnice Martin Horvat itd. Ne vidi zašto, ukoliko 
postoji interes ostalih gradova, ne bi krenuli s koordinacijom njihove inicijative. S obzirom da 
je Grad Pula izgradio vlastiti azil ne vjeruje da će imati interesa sudjelovati u izgradnji još 
jednog, ali smatra kako za sve ostale gradove i općine Istarska županija može biti 
koordinatorom.  
Što se tiče druge inicijative vijećnika navodi kako se može informirati, ali misli da je stanje 
sigurnosti na području Istarske županije već duži niz godina vrlo vrlo visoko, te je to jedan od 
razloga zašto brojni turisti posjećuju našu županiju. Napominje da se je spreman informirati i 
konzultirati s Policijskom upravom istarskom ako netko raspolaže s drugačijim saznanjima. 
Upoznat je s činjenicom da je na području sjeverne Istre i Ćićarije, pretežito Općine Lanišće, 
bilo provala od strane migranata, ali je mišljenja kako je stanje opće sigurnosti kako u Istarskoj 
županiji tako i u njezinim gradovima i općinama na jednoj visokoj razini. Zahvaljuje.  
 
MARIANA JELICICH BUIĆ, IDS, pozdravlja prisutne. Dice buongiorno a tutti. Gentile 
presidente, consiglieri, vicepresidenti della Regione, assessori, tutti. La domanda riguarda la 
ricostruzione della scuola media superiore italiana Leonardo da Vinci di Buie che come 
sappiamo ha iniziato il suo percorso di ristrutturazione, di in qualche modo ricostruzione. 
Quindi volevo sapere a che punto sono i lavori e se tutto se prosegue così come pianificato. 
L'altra domanda riguarda gli studenti, ovvero le lezioni che vengono svolte in maniera mista, 
formalista quindi è stata quella soluzione l'unica percorribile che ha cercato di rendere un po' 
contenti tutti. Gli alunni frequentano una settimana le lezioni a distanza, la settimana seguente 
in presenza, usando gli spazi un po' dell'Università popolare aperta, un po' della Comunità 
degli Italiani e so che comunque nonostante questa sia stata in qualche modo l'unica soluzione 
nel lungo percorso che si poteva intraprendere, esiste ancora il malcontento dei genitori e 
quindi chiedo alla Regione Istriana quale fondatore se eventualmente sono previste altre 
proposte di organizzazione del lavoro per venire incontro un po' ai bisogni sia degli studenti, 
sia degli insegnanti, sia dei genitori stessi. Ringrazio.     
 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu što se tiče prvog dijela odgovara kako su s rekonstrukcijom i nadogradnjom započeli 
prije nepunih 10 mjeseci. Pojašnjava kako se radovi odvijaju prema planu što znači da je 
zgrada u cijelosti izgrađena, postavljena je cjelovita vanjska stolarija, napravljena fasada te je 
u tijeku izvođenje radova u unutrašnjosti. Navodi da nakon toga slijedi provođenje postupka 
javne nabave za nabavku opreme namještaja i uređenja samog okoliša. Koristi priliku 
podsjetiti da ovu investiciju najvećim dijelom financira Republika Hrvatska, odnosno 
Ministarstvo i znanosti obrazovanja koje također vodi investiciju, odnosno sve ove postupke 
javne nabave. Napominje da su investitori i Talijanska unija te Istarska županija, a rok 
završetka radova je 12 mjeseci. Pojašnjava kako to znači da bi sljedeće godine krajem siječnja 
ili početkom veljače, ako sve bude po planu, bili gotovi s radovima. Nakon toga slijedi 
opremanje. 
 Što se tiče drugog pitanja vezanog za model nastave odgovara kako  su, upravo zbog toga 
što su unaprijed znali da će učenici, djelatnici i svi ostali zaposlenici škole morati napustiti 
zgradu za vrijeme odvijanja radova, ona i ravnateljica i ja na jednom sastanku obišle sve 
potencijalne prostore u Bujama u koje bi mogli smjestiti učenike. Navodi da su obišli i zgradu 
Talijanske osnovne škole u Garibaldijevoj ulici koja je doista derutnom stanju. 



                                                             
 

 Napominje kako bi obnova zgrade bila i vremenski dugotrajna i financijski zahtjevna. Navodi 
kako su obišli i tvornicu Digitron Buje gdje postoje određeni prostori koji nisu klasičnog 
učioničkog tog tipa tako da se, u suradnji sa školom, donijela odluka da će škola ići na nastavu 
prema modelu B. Pojašnjava da je prijedlog osnivača bila popodnevna nastava u bujskim 
srednjim školama koja je u startu odbačena. Navodi kako su unatrag tjedan dana dobili 
zamolbu Vijeća roditelja gdje su ih ponovno tražili da razmotre mogućnost da djeca ne budu 
tjedan dana na nastavi pa tjedan dana pohađaju nastavu online. Pojašnjava kako trenutno 
prikupljaju sve potrebne informacije da vide da li je to moguće. Napominje da bi, što se 
prostora tiče, to bilo moguće jer su Srednja škola Vladimir Gortan Buje i Gospodarska škola u 
popodnevnim satima prazne. Pretpostavlja kako će se tu pojaviti pitanje organizacije 
prijevoza, te navodi kako rade na tome te kako će kroz neko vrijeme vidjeti da li je to moguće. 
Ističe kako će u tom slučaju tražiti i suglasnost svih školskih tijela jer se radi o inicijativi koja je 
potekla od jednog razreda a škola ima 16 razrednih odjeljenja, te treba čuti što o tome misle 
Vijeća učenika, Vijeća roditelja, Nastavničko vijeće i u konačnici Školski odbor. Zahvaljuje. 
 
DIEGO ANTONČIĆ, HDZ, pozdravlja prisutne. Navodi kako će nastaviti sa temom 
obrazovanja. Pozdravlja činjenicu da je pročelnica naglasila kako je Ministarstvo sudjelovalo 
u financiranju radova na srednjoj školi u Bujama. Pozdravlja i odluku Vlade Republike 
Hrvatske da nastavi sa značajnim ulaganjima u sektor obrazovanja u nadolazećem razdoblju. 
Navodi kako ga u tom kontekstu zanima pojašnjenje nedavnih medijskih natpisa koji govore o 
ulaganjima od 120,5 milijuna kuna u obrazovanje. Zanima ga kakva će biti dinamika ovog 
procesa te o kojim konkretnim investicijama i projektima se tu govori te koje ciljeve se želi 
ostvariti. Zahvaljuje.  
 
BORIS MILETIĆ, župan, zahvaljuje na postavljenom pitanju. Ističe kako je logično da 
Ministarstvo znanosti i obrazovanja jednako tretira sve krajeve Hrvatske i da aktivno prati dio 
investicija koje se na ovom području odvijaju. Navodi da bi to trebalo biti normalno, a ne nešto 
izvanredno. Unatoč činjenici što kompletnu novu izgradnju Srednje medicinske škole u Puli 
financiraju Istarska županija i Grad Pula u omjerima 50-50 drago mu je što su u zadnjem 
razgovoru s ministrom Fuchsom dogovorili da barem simbolično i Ministarstvo u tome 
sudjeluje. Napominje kako svi skupa znamo koliko poreznih prihoda, posebice u zadnje 
vrijeme, upravo iz područja Istarske županije završava u državnom proračunu te drži da bi bio 
red da se bar dio tih ostvarenih sredstava i vrati na područje Istarske županije.  
Navodi da je, kada govorimo o Proračunu za 2022. godinu i projekcijama za 2023. i 2024., 
vijećnik u pravu. Navedenim je predviđen investicijski ciklus u kapitalne objekte od kojih je 
jedan značajan dio usmjeren prema obrazovanju. Pojašnjava kako je Istarska županija 
osnivač srednjih škola na području Istre te 8 škola na području istarskih općina. Navodi kako 
Istarska županija gospodari sa 84 školske zgrade i negdje oko 83 ustanove u tom 
području .Naglašava kako, na nažalost, sva djeca nemaju jednake mogućnosti pohađanja 
nastave u jutarnjoj smjeni. Napominje kako im je cilj iskoristiti dio vlastitih sredstava, ali 
jednako tako iskoristiti i mogućnosti koje nudi Fond za oporavak i otpornost, te pokušati 
unaprijediti stanje u školstvu kako bi sva djeca u onim ustanovama čiji je osnivač Istarska 
županija imala jednake uvjete. Odnosno pohađala nastavu u jednoj smjeni. Navodi kako 
postoji potreba za  izgradnjom i dogradnjom škola na području općina Kanfanar, Žminj 
Marčana, Savičenta te potreba izgradnje škole u Novigradu.  U planu su i investicije koje se 
odnose na centralne škole u Puli. Napominje kako će vijećnik dobiti proračun u kojem će moći 
pročitati sve navedeno. Naglašava kako je jedan od ciljeva proračuna za naredno razdoblje 
upravo unapređenje stanja u školstvu u onim ustanovama kojima je Istarska županija osnivač. 
Zahvaljuje. 
 
DIEGO ANTONČIĆ, HDZ, navodi da mu je drago vidjeti da Županija koristi, prepoznaje i 
podržava okvir koji postavila Vlada Republike Hrvatske u obliku Nacionalnog programa 



                                                             
 

oporavka i otpornosti gdje je za sektor obrazovanja u sljedećem razdoblju predviđeno 7,5 
milijardi kuna. Navodi kako je prepoznata i strateška mjera koju je postavila Vlada Republike 
Hrvatske za uvođenje cjelodnevne nastave i jedno smjenskog rada. Naglašava kako će i dalje 
pomno pratiti sve projekte koje provodi Istarska županija na čelu sa županom. Navodi da mu 
je drago što su na istom putu što se tiče ovog sektora te se veseli što će se sredstva koja 
osigurala Vlada Republike Hrvatske u okviru MPO-a, te strateške reforme Vlade provoditi i u 
Istarskoj županiji. Zahvaljuje.  
 
IVAN ISKRA, Zelena alternativa – ORAH, pozdravlja prisutne. Navodi kako ima pitanje 
namijenjeno pročelnici za obrazovanje, sport i tehničku kulturu, a vezano je uz provedbu 
programa građanskog odgoja u osnovnim školama čiji je osnivač Istarska županija. Napominje 
kako su, vezano uz sam program, u projekcijama proračuna vidjeli da samo 4 osnovne škole 
na području Istarske županije, odnosno čiji je osnivač Istarska županija, provode program 
građanskog odgoja. Pojašnjava kako je sam obrazovni sustav smislio da se građanski odgoj 
provodi kao među predmetna tema, što govori o njegovoj kompleksnosti. Navodi kako je 
Istarska županija u tom pogledu sklopila sporazum s Gradom Rijekom kako bi primijenila 
građanski odgoj kao izvannastavnu temu u školskim ustanovama. Postavlja pitanje vezano uz 
trenutačnu analizu provođenja samog programa. Zanima ga zbog čega postoji tako mali 
odaziv od samo 4 osnovne škole koje sudjeluju u programu građanskog odgoja. Postavlja 
pitanje radi li se u tome da i su i sami učitelji preopterećeni, budući da znamo da je svaki učitelj 
opterećen sa svojom satnicom te zbog toga ne može prihvatiti dodatne izvannastavne 
aktivnosti. Zanima ga i hoće li se, u daljnjoj analizi tog programa i budućim primjenama, 
razmišljati o realizaciji građanskog odgoja kao izbornog predmeta budući da realizacija 
izbornog predmeta omogućuje dodatne mogućnosti ravnateljima, odnosno dodatnu 
nadoknadu učiteljima koji provode te programe. Zahvaljuje.  
 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu zahvaljuje na pitanju. Odgovara kako su građanski odgoj uveli u škole prije nekoliko 
godina, još prije sporazuma s Gradom Rijekom. Tada je Istarska županija, u suradnji s gotovo 
svim gradovima na svom području u svojim školama uvela građanski odgoj. Pojašnjava da je 
sve to poteklo od Centra za građanske inicijative Poreč čiju inicijativu su objeručke prihvatili i 
spojili se s Gradom Rijekom, te zajedno sa njima organizirali edukaciju za zainteresirane 
učitelje. Pojašnjava kako tu govori o osnovnim školama. Slaže se kako odaziv u samom 
početku nije bio velik. Tome u prilog govori podatak da se je u početku samo nekoliko škola 
uključilo u provedbu programa. Navodi kako nakon provedene edukacije i evaluacije 
provedene strane sveučilišta mora reći da se je pokazalo kako je to zaista to nešto što vrijedi 
i u što apsolutno vrijedi ulagati. 
 Napominje da je njihov plan nastaviti s ovim projektom dalje, te su iz tog razloga ove godine 
u Proračunu planirali dodatnih 500.000,00 kn. Prvenstveno za edukaciju učitelja 
zainteresiranih škola. Objašnjava da bi najprije započeli sa svim osnovnim školama, onda 
vidjeli kako će se to dalje razvijati. Što se tiče vijećnikovog pitanja pojašnjava kako se ovo što 
je dosad govorila odnosi na izvannastavne aktivnosti, a on je postavio pitanje izbornog 
programa.  Navodi kako se po pitanju izbornog programa u potpunosti slaže s vijećnikom, 
međutim tu nemaju slobodne ruke.  Pojašnjava kako je to nešto što će morati iskomunicirati 
prema nadležnom ministarstvu i vidjeti kako na to gleda ministarstvo jer je već bilo pokušaja 
da se građanski odgoj uvede kao izborna nastava, odnosno kao izborni predmet. Zahvaljuje. 
 
IVAN ISKRA, Zelena alternativa – ORAH, zahvaljuje na odgovoru. Pozdravlja buduće 
napore na uvođenju građanskog odgoja kao izbornog predmeta budući da je građanski odgoj 
izrazito važan za razvoj pojedinaca, građana i građanskog društva kakvo svi želimo ostvariti.  
Osobito u vidu događaja koji su se dešavali prethodnih dana te same sami situacije u 
medijskom prostoru. Još jednom pozdravlja rečeno te navodi kako će uvijek dati glas za 



                                                             
 

uvođenje izbornog programa. Napominje kako bi volio da se za to u budućnosti predvide 
određena sredstva jer vjeruje da bi se, u suradnji sa Sveučilištem i stručnjacima koji već 
provode određene programe cjeloživotnog obrazovanja, mogao kreirati takav jedan program 
usavršavanja za profesore i profesorice građanskog odgoja. Pojašnjava kako se po strukturi 
učitelja koji trenutno izvode program građanskoga odgoja vidi da se radi o dosta šarolikoj grupi 
ljudi.  Smatra kako bi se uloga učitelja koji će predavati građanski odgoj trebala personalizirati 
te vjeruje da je potreban jedan takav program koji bi njegovi budući predavači mogli upisati i 
završiti, a u suradnji sa svim našim visokoškolskim ustanovama. Navodi da bi takvi predavači 
bili svjesni svoje sposobnosti, svojih mogućnosti i vještina te nakon završetka školovanja 
uspješno predavali građanski odgoj i obrazovanje.  
 
MAURO JURMAN, SDP, Spettabile presidente, spettabili consiglieri e consigliere, 
vicepresidenti della Regione assessori tutti. La mia domanda era rivolta alla vicepresidente 
della contea istriana Jessica Acquavita. Nel suo programma elettorale è rivolta alla tutela del 
bilinguismo scritto e visivo. Penso che sicuramente sia una cosa molto importante e ne 
abbiamo discusso varie volte alle riunioni della comunità. Penso che però dobbiamo partire 
da casa nostra, e casa nostra è la contea istriana. Se aprite le pagine web della contea istriana 
in lingua  italiana vedrete che non sono attualizzate 
Risulta che non abbiamo avuto nessuna seduta in questa legislazione. Siamo fermi alla 35a 
seduta della legislazione precedente, perciò tutte queste sedute che stiamo facendo oggi e 
abbiamo fatto finora non esistono, le consultazioni con il pubblico non esistono, non c'è stata 
la consultazione neanche per quanto riguarda il bilancio, con il bollettino ufficiale siamo fermi 
al numero 20 del 12 settembre, mentre la versione croata è al 24 e poi devo dire che anche è 
schiva, e vorrei chiedere un minimo di rispetto per il bilinguismo. Grazie.   
 
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda pripadnika talijanske nacionalne 
zajednice, dice buongiorno a tutti. Ringrazio il consigliere Jurman per la domanda. Il 
bilinguismo è una questione sempre aperta. Noi sappiamo molto bene delle mancanze che ci 
sono ma stiamo lavorando in questo senso. Per quanto riguarda le pagine web della Regione 
Istriana, loro sono in fase di ricostruzione. Lavoriamo sulla traduzione con il Assessorato alla 
comunità  nazionale italiana e gli altri gruppi etnici. La quantità di cose da tradurre è tanta, ma 
si sta facendo tutto il possibile. Abbiamo avuto anche un riunione con i rappresentanti del 
Consiglio di minoranza della Regione Istriana e rappresentatnti della comunità italiana dove 
si è parlato del bilinguismo. In somma, stiamo lavorando su tutto quello che ho detto e non 
abbiamo dimenticato questa domanda. Grazie.  
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, pozdravlja prisutne. Navodi kako mu se čini da se danas pretežito 
bave sa 2 teme, zdravstvom i školstvom.  Zanima ga kada se očekuje otvorenje Medicinske 
škole o kojem su imali prilike slušati na Skupštini. Napominje kako je u medijima čuo 
informaciju da će biti otvorena za početak ove školske godine, no kasnije i da je došlo do nekih 
problema prilikom opremanja. Postavlja pitanje kada će učenici Medicinske škole krenuti s 
nastavom u novoizgrađenoj zgradi.  
Navodi kako je njegovo drugo pitanje vezano za specijalnu bolnicu Martin Horvat i moguću 
centralizaciju svih medicinskih ustanova od općih bolnica preko specijalnih bolnica do zavoda 
za hitnu medicinu. Napominje da je Grad Rovinj je izvršio velika ulaganja Specijalnu bolnicu 
u posljednje vrijeme, točnije sa 7 milijuna kn sufinancirao je izgradnju bazena čija je ukupna 
vrijednost 60 milijuna kn, a sada se može dogoditi jednim potezom pera vlasništvo svega 
pređe na državu. Navodi da su to nagovještavali i ranije na što bi dobivali odgovore da će 
bolnica prije postati gradska nego državna. Smatra kako se tu sada nešto kuha. Navodi da je 
Grad Rovinj financirao izgradnju gradskog i rehabilitacijskog bazena u bolnici pa ga zanima 
zbog čega Istarska županija ne prebaci vlasništvo ispod bazena na Grad Rovinj. Kako bi 
zaštitili imovinu koju su građani Grada Rovinja i porezni obveznici ulagali predlaže da 



                                                             
 

tabularnom ispravom u prebace katastarsku katastarsku česticu ispod koje se nalazi bazen u 
vlasništvo Grada Rovinja. Smatra kako bi na taj način automatski zaštitili svoju investiciju jer 
tko zna što se može dogoditi. Zahvaljuje.  
 
BORIS MILETIĆ, župan, zahvaljuje na postavljenim pitanjima. Odgovara kako su, što se tiče 
Medicinske škole u Puli u završnoj fazi s opremanjem nakon kojeg slijedi preseljenje učenika. 
Pojašnjava kako su u fazi javne nabave imali određene primjedbe te kako svi skupa moramo 
poštivati zakone i odluke Državne komisije za javnu nabavu.  
Navodi kako su postojali preliminarni dogovori da će nadležno Ministarstvo znanosti i 
obrazovanja participirati u troškovima barem u dijelu opremanja škole što je u konačnici i 
dogovoreno. Napominje da su to su bili razlozi zbog kojih početkom nove školske godine 
edukacija djece nije počela u novom objektu iako je on od proljeća u potpunosti građevinski 
gotov te posjeduje uporabnu dozvolu. Ponavlja kako ga je tada još trebalo otpremiti te je 
upravo nedavno kada su obilježavali 65. obljetnicu osnivanja srednje Medicinske škole Pula s 
ravnateljem dogovoreno da se čim prije krene u proces preseljenja da djeca čim prije sjednu 
u jednu od najsuvremenijih i najbolje opremljenih škola u Republici Hrvatskoj. 
Što se tiče druge teme, teme specijalne bolnice dr. Martin Horvat u Rovinju prije svega ističe 
da je Istarska županija kao osnivač značajno financijski sudjelovala u investicijama u tu 
bolnicu. Navodi kako mu je drago da se Grad Rovinj tome također odazvao. Napominje kako 
je u više navrata razgovarao s gradonačelnikom, gospodinom Paliagom na koji način bi trebali 
postupiti ukoliko se krene prema centralizaciji zdravstvenih ustanova na području Republike 
Hrvatske. Navodi da je o navedenom je bilo govora i na jednom kolegiju župana s 
predsjednikom Vlade i resornim ministrima na kojem je ministar Beroš dugo objašnjavao koji 
su motivi za centralizaciju. Smatra kako ta inicijativa nije naišla na plodno tlo niti jednog 
župana neovisno o političkoj boji. Ističe da je vrlo interesantno što u prijedlogu novog zakona 
postoji sintagma kada govori ne o općim ni županijskim bolnicama, nastavnim zavodima za 
javno zdravstvo, odnosno hitnu medicinu nego nego upravo o specijalnim bolnicama, koja 
kaže da specijalna bolnica može biti ili u vlasništvu Republike Hrvatske ili u vlasništvu privatnih 
fizičkih osoba. Drugim riječima da ona ne može biti vlasništvo jedinica lokalne ili regionalne 
samouprave. Mišljenja je da će još biti polemika oko toga što će se sve centralizirati i hoće li 
se centralizirati. Navodi kako politika, dakle nadležni ministri, idu za time. Podsjeća što je 
značila centralizacija i preuzimanje osnivačkih prava na kod vatrogastva. Napominje da je ono 
bilo oduzeto jedinicama lokalne samouprave i stavljeno pod nadležno Ministarstvo unutarnjih 
poslova, pa onda nakon nekog vremena vraćeno nazad bez ikakvih ulaganja, kako u opremu 
tako i u same postrojbe. Drži da to nije dobar put. Ukoliko nadležni ministar želi iskoristiti 
mogućnost objedinjene nabave radi kontrole troškova to je moguće napraviti i u ovom sustavu. 
Navodi kako naši gradovi i općine godinama izdvajaju nemale novce svojih proračunskih 
obveznika upravo kako bi nad standardom osigurali sve ono što im treba. Napominje kako se 
ne možemo uspoređivati sa svima jer obalna Hrvatska i kontinentalna Hrvatska sigurno u 
ljetnim mjesecima nemaju iste potrebe, kako za uslugama tako i za samim djelatnicima. 
Navodi da premijer ima većinu u parlamentu i može donijeti potrebne odluke ali vjeruje da će 
on pritom ipak uvažiti specifičnosti, ne samo Istarske županije već svih županija, te saslušati 
ono što misli struka. Naglašava kako će se, ukoliko vidi da vlada ide u tom smjeru, o kojem su 
se već negativno očitovali, znati zaštititi imovinu ne samo Istarske županije i Grada Rovinja 
već i vrijednih Istrijana. Zahvaljuje. 
 
DANIJEL FERIĆ, SDP, pozdravlja prisutne i navodi kako ima pitanje za župana Miletića i 
pročelnicu Percan. Pojašnjava kako prvim pitanjem zapravo prenosi pitanje jednog građanina 
Milana Menezića s koji ga je zamolio da postavi pitanje vezano za jednu kritičnu prometnicu, 
a to je županijska cesta 5115 od turističkog naselja Barbariga prema Puli i obrnuto. Navodi da 
tamo u protekom razdoblju, od unazad 20 – 30 godina, bilježimo na desetke poginulih i još 
više ozlijeđenih. Napominje kako župan u 15 godina koliko je bio gradonačelnik nije puno 



                                                             
 

uložio u tu prometnicu iako vodi prema Štinjanu. Postavlja pitanje hoće li kao župan uložiti 
određena sredstva za rekonstrukciju te prometnice. 
Navodi da je njegovo drugo pitanje za pročelnicu Percan. Napominje kako su čuli da će se za 
Istarsko veleučilište opet uludo potrošiti silne milijune kuna. Postavlja pitanje da li će se 
osigurati sredstva proračunu za prijevoz učenika osnovnih škola do škole. Zahvaljuje. 
 
BORIS MILETIĆ, župan, zahvaljuje na postavljenom pitanju. Navodi kako je gospodin 
Menazić uputio pismeni upit na što je pismeno i odgovoreno. Navedeni odgovor može 
proslijediti i vijećniku. Pojašnjava kako kada govore o potrebama za rekonstrukcijom cesta tu 
postoji Županijska uprava za ceste koja temeljem stručnih kriterija procjenjuje određenu 
kategoriju županijskih prometnica i temeljem tih potreba se rade prioritetna ulaganja kako bi 
se sanirale upravo one koji su na vrhu prioriteta. Navodi kako će jednakim pristupom obraditi 
i taj predmet. Zahvaljuje. 
 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu zahvaljuje na postavljenom pitanju. Navodi da je, ako je dobro razumjela vijećnika, 
pitanje bio prijevoz učenika osnovnih škola.  
 
DANIJEL FERIĆ, SDP, pojašnjava kako je mislio na osnovne i srednje škole.  
 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu, odgovara kako je prijevoz učenika osnovnih škola financiran. Navodi kako su pitanje 
koje se tiče sufinanciranja prijevoza učenika srednjih škola često imali na Županijskoj 
skupštini. Pojašnjava kako se odluka donose na nivou države na razdoblje od godinu dana. 
Za ovu školsku godinu odluka je već postojeća te njome država sufinancira 75 %, a preostalih 
25 % sufinanciraju roditelji odnosno jedinice lokalne samouprave. Navodi da županija do sada 
nije u tome sudjelovala, točnije jest samo negdje na početku jedno kratko vrijeme nakon čega 
se s tom praksom prestalo. Zahvaljuje.  
 
DANIJEL FERIĆ, SDP, konstatira da nije zadovoljan s drugim odgovorom jer ukoliko se 
nalaze milijuni za Istarsko veleučilište vjeruje da se mogu naći kudikamo manja sredstva od 
ovih za sufinanciranje 25 % prijevoza učenika umjesto da to financiraju roditelji. Što se tiče 
županijske ceste 5115 navodi da će vidjeti hoće li to zaista biti tako.  
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, navodi kako su ovime iscrpili temu 
vijećničkih pitanja što se tiče samog vremena ali i broja prijavljenih liječnika. Prelazi na treću 
točku dnevnog reda a to je Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2022. godinu i projekcije 
za 2023. i 2024. godinu. Poziva župana da im da uvodno izlaganje. 
 
 

Ad-3 
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2022. godinu i projekcije za 2023. i 2024. 

godinu 
 

BORIS MILETIĆ, župan, navodi kako će iznijeti osnovne postavke vezane za Proračun, a 
nakon toga moli resornu pročelnicu Barbaru Škreblin Borovčak da detaljnije obrazloži 
strukturu i sastav Proračuna.  
Navodi da Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2022. godinu iznosi 1.652.600.000,00 
kuna, te objedinjuje planove 74 proračunskih korisnika (zdravstvene ustanove, domovi za 
starije osobe, škole, muzeji...) s planom koji provode upravna tijela Istarske županije. Od 
planiranog iznosa, dio koji se odnosi na upravna tijela Istarske županije iznosi 351.918.219,21 



                                                             
 

kuna ili 21 % ukupnog predloženog objedinjenog proračuna, a dio koji se odnosi na 
proračunske korisnike 1.300.681.780,79 kuna, odnosno 79 %. 
 
Pojašnjava kako su dio proračunskih sredstava kojim Županija samostalno raspolaže 
takozvana nenamjenska sredstva i u najvećoj mjeri se sastoje od naplate dijela poreza na 
dohodak koji se ostvaruje na području Istarske županije. Planiranje poreza na dohodak ove 
godine se temeljilo na naplati poreza na dohodak tijekom ove godine, na koju je drastično 
utjecala reforma Vlade RH iz studenog 2019. godine o povratu poreza mladima, a koji je 
Porezna uprava prvi put isplaćivala ove godine. Radi se o stopostotnom oslobođenju za mlade 
do 25 godina i 50-postotnom oslobođenju od plaćanja poreza na dohodak za zaposlene osobe 
između 25 i 30 godina. Smatra kako je navedena reforma svakako pozitivno utjecala na 
dohodak mladih, ali nauštrb sredstava lokalne zajednice. 
 
Uslijed pozitivnog utjecaja turizma na gospodarstvo te posljedično na zaposlenost i plaće, 
očekivalo se značajnije povećanje poreza na dohodak, te se u Proračunu za 2021. godinu 
planirala naplata nenamjenskog dijela u iznosu od 112 milijuna kuna. Činjenično stanje je 
takvo da iako se plaća i zaposlenost povećala, porez na dohodak po kategoriji nesamostalnog 
rada nije dosegao naplatu iz 2019. godine, te je povrat poreza građanima stavka koja 
umanjuje naplatu poreza na dohodak. U prijedlogu izmjena i dopuna proračuna za 2021. 
godinu procjenjuje se naplata na 108 milijuna kuna, dok se naplata za 2022. godinu 
procjenjuje na 110,7 milijuna kuna. 
 
Napominje da se od poreza na dohodak planiraju sredstva u ukupnom iznosu od 
134.200.000,00 kn, a dijele se na nenamjenski udio kojim se financira poslovanje Županije u 
iznosu od 110.700.000,00 kn, te na dio dohotka kojim se financiraju decentralizirane funkcije 
u iznosu od 23.500.000,00 kn.  
 
Navodi kako epidemija virusa COVID-19 već više od godinu i osam mjeseci utječe na sve 
aspekte naših života, pa tako i na poslovanje županijske uprave.  Istarska županija tako 
osigurava povećane troškove čišćenja i dezinfekcije kroz redovne nabavke potrošnog 
materijala. Također, iz županijskog proračuna financira se smještaj, prehrana, osiguranje, 
čišćenje i dezinfekcija organizirane karantene za osobe kojima su propisane mjere 
samoizolacije, a u svom domu ne mogu osigurati uvjete za izolaciju. Sredstva za navedenu 
namjenu planirana su i u proračunu za 2022. godinu. 
 
Podsjeća kako su s početkom 2020. godine preuzeli preko 200 novih upravnih poslova, a koji 
su bili u ingerenciji dotadašnjeg Ureda državne uprave u Istarskoj županiji (UDU). Od samoga 
početka preuzimanja poslova i djelatnika, zadatak je bio što učinkovitije integrirati nekadašnji 
UDU u sustav Istarske županije. Naime, Istarska županija već dugi niz godina ulaže u 
transparentnost, otvorenost prema građanima, brzo rješavanje zaprimljenih predmeta, te 
informatizaciju procesa, što je trebalo primijeniti i na preuzete poslove državne uprave, čiji je 
informatički sustav bio znatno nazadniji u odnosu na onaj županijski. Nakon dvije godine, 
možemo reći da smo gotovo postigli željenu razinu usklađenosti, ali ono najvažnije je da su 
usluge koje pružamo građanima i gospodarstvu cijelo vrijeme bile na visokoj razini.  
 
Iako je proteklo razdoblje bilo u znaku, gore spomenutih, unutarnjih promjena u sustavu, te 
još uvijek aktualne pandemije, čiji se kraj još uvijek, nažalost, ne nazire, navodi kako je 
Istarska županija poslovala stabilno i odgovorno, vodeći se vizijom rasta i razvoja. Od pojave 
pandemije, svjesni realno negativnog učinka na istarsko gospodarstvo, Istarska županija je 
savjesno i budno pratila razvoj situacije te se, kao i do sada, spremno suočavala sa svim 
izazovima. Govoreći o novoj proračunskoj godini,  naša premisa je ostala ista, a ona se u 



                                                             
 

prvome redu odnosi na nastavak svih velikih kapitalnih investicija, kao i svih onih programa 
koji će povećati kvalitetu života naših građana.   
 
Dakle, u proračunu za 2022. godinu i projekcijama za 2023. i 2024. godinu provode se velike 
investicije, dio započetih, a dio novih o kojima ću se osvrnuti u nastavku. Spomenimo i da 
ćemo uskoro donijeti Plan razvoja Istarske županije, kao i Provedbeni program za mandatno 
razdoblje 2021.-2025., te će se nadalje proračun usklađivati prema ciljevima koji će biti 
definirani tim aktima.  
 
Navodi kako ukupne investicije u narednom trogodišnjem razdoblju iznose 389.700.000,00 
kuna, od čega se za obrazovanje izdvaja 120.500.000,00 kuna, zdravstvo 54.200.000,00 
kuna, za socijalnu skrb 38.200.000,00 kuna, a za EU projekte navodnjavanja u poljoprivredi 
176.800.000,00 kuna. 
 
Govoreći o području obrazovanja, napominje kako znatna sredstva izdvajaju s ciljem stvaranja 
uvjeta za kvalitetniji rad školskih ustanova radi osiguranja višeg standarda obrazovanja. 
Očekuje nas tako nastavak radova na sanaciji, rekonstrukciji, adaptaciji, dogradnji, 
nadogradnji i opremanju Društvenog centra Pula  tzv. „Žuta škola“; dovršetak opremanja nove 
zgrade Medicinske škole Pula; dovršetak izvođenja radova rekonstrukcije i dogradnje te 
opremanje školske zgrade TSŠ-SMSI „Leonardo da Vinci“ Buje-Buie i izvođenje radova 
rekonstrukcije i dogradnje te opremanje Regionalnog centra kompetentnosti pri Školi za 
turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula, u okviru provedbe EU projekta KLIK. Navodi kako se 
kontinuirano radi na projektnoj i ostaloj dokumentaciji za školske zgrade radi pripreme za 
buduće rekonstrukcije i dogradnje škola s ciljem poboljšanja prostornih uvjeta ili prelaska svih 
škola na rad u jednoj smjeni. Procjenjuje se da će ukupna vrijednost svih investicija u 
obrazovanju iznositi oko 114 milijuna kuna, a financirat će se iz Nacionalnog plana oporavka 
i otpornosti, kroz Operativni program Konkurentnost i kohezija 2021.-2027., kreditnim 
sredstvima, sredstvima za decentralizirane funkcije i vlastitih sredstava Istarske županije.  
 
Drago mu je što nastavljaju i s programom Građanskog odgoja, kojeg će u nadolazećem 
razdoblju nastaviti razvijati i jačati, sukladno iskazanim željama i potrebama škola u Istarskoj 
županiji. Jednako tako, predvidjeli su i povećanje sredstava za sport, u prvome redu za stručna 
usavršavanja.  
 
Navodi da se na području zdravstva, također, provode brojni projekti i programi, a najznačajniji 
je svakako izgradnja i opremanje nove Opće bolnice Pula, koji je u završnoj fazi. Podsjeća 
kako je izgradnja započela u siječnju 2015. godine i bit će završena do kraja 2021. godine, te 
se u sljedećoj godini planira još 30 milijuna kuna za opremanje. Sporazumom o sufinanciranju 
izgradnje nove OB Pula sklopljenim između Vlade RH, Istarske županije i OB Pula, Istarska 
županija, zajedno s istarskim gradovima i općinama, obvezala se sudjelovati u sufinanciranju 
otplate kredita s 25 % od ukupno potrebnih sredstava. Sukladno ugovorenim obvezama s 
poslovnim bankama tijekom 2022. godine postoji obveza plaćanja kamate i obveze vraćanja 
glavnice kredita (ERSTE banci i HBOR-u), za što je u proračunu predviđeno 59 milijuna kuna. 
Ono što posebno želi naglasiti je da su zahvaljujući pregovorima s poslovnim bankama o 
povoljnijim uvjetima otplate kredita, odnosno smanjenju kamatne stope, ostvarili uštedu od 
čak 47 milijuna kuna.  
 
Najavljuje kako nastavljaju i s dodatnim razvojem županijske Specijalne bolnice za ortopediju 
i rehabilitaciju „Martin Horvat“ Rovinj-Rovigno, za što se planira izrada projektne 
dokumentacije i zaduživanje za uređenje Odjela za dječju rehabilitaciju te proširenje 
djelatnosti i Odjela za neurološku rehabilitaciju. Projektna dokumentacija će se financirati iz 
nenamjenskih sredstava Proračuna Istarske županije. Financiranje otplate novog zaduživanja 



                                                             
 

u visini od 11 milijuna kuna prethodno će se urediti sporazumom s istarskim gradovima i 
općinama.  
 
Spominje i program razvoja i ulaganja Istarskih domova zdravlja, a koji podrazumijeva 
sufinanciranje nabave novog mobilnog digitalnog mamografskog uređaja vrijednog 1,1 
milijuna kuna, kao  i  otplatu kredita za RTG digitalizaciju, ukupne vrijednosti od 6,7 milijuna 
kuna. Digitalizacijom djelatnosti radiologije omogućit će se očitavanje RTG nalaza i s udaljenih 
lokacija čime će se brže dobivati nalaz i po potrebi drugo mišljenje specijalista dok će se 
digitalizacijom omogućiti dobivanje kvalitetnije RTG slike, lako prenosive i razmjenjive putem 
digitalnih medija, što pruža viši standard zdravstvene zaštite. S obzirom da je uspješno 
završen postupak nabave i implementacije nove opreme i nadogradnje informatičkih 
programa, te je cijeli sustav stavljen u upotrebu, u 2022. godini Dom zdravlja će početi plaćati 
ugovorenu kamatu, a krajem godine i glavnicu osnovom kreditnog zaduženja.  
 
Nadalje, u području socijalne skrbi, izdvaja kapitalno ulaganje u Dom za starije osobe „Alfredo 
Štiglić“ Pula, odnosno dogradnju i rekonstrukciju zgrade Doma u Krležinoj ulici, za što je u 
naredne tri godine, planirano 38 milijuna kuna. U 2022. godini planira se utrošiti iznos od 
8.000.000,00 kn, u 2023. godini iznos od 22.000.000,00 kn, a u 2024. godini iznos od 
8.000.000,00 kn. Prema sklopljenom Sporazumu, pola otplate kredita sufinancira Grad Pula. 
Radi se o projektu od velikog značaja za naše sugrađane treće životne dobi, budući da je 
nedostatak smještajnih kapaciteta gorući problem na razini države. Napominje i kako su u 
tijeku i dva projekta izgradnje domova za starije u Pazinu i Labinu, u čijem sufinanciranju s 50 
% iznosa sudjeluje i Istarska županija. Ukupna vrijednost projekta izgradnje Doma u Pazinu 
iznosi 37 milijuna kuna, a onog u Labinu 34 milijuna kuna. Također, Istarska županija sudjeluje 
u financiranju otplate kredita Grada Buzeta za projekt dogradnje i rekonstrukcije Doma za 
starije osobe Buzet, čija ukupna vrijednost iznosi 22.090.000,00 kuna.    
 
Navodi kako je poljoprivreda jedna od važnih komponenti istarskog gospodarstva te i na tom 
području nastavljaju s brojnim projektima, a najveće investicije su dovršetak izgradnje Sustava 
javnog navodnjavanja Červar Porat - Bašarinka, koji ih očekuje u drugoj polovici 2022. godine, 
ukupne vrijednosti u iznosu od 120 milijuna kuna, te izgradnja Sustava javnog navodnjavanja 
Petrovia, u iznosu od 150 milijuna kuna. Spominje i nastavak kreditiranja putem Fonda za 
razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre, kao i našu Agenciju za ruralni razvoj Istre - AZRRI. 
 
Napominje kako je neizostavan i turizam, sektor koji je unatoč pandemiji i ove sezone ostvario 
rezultate iznad svih očekivanja, zahvaljujući dobroj organiziranosti i pripremljenosti sustava te 
odlučnoj komunikaciji i sinergiji svih dionika u javnom i privatnom sektoru. Na razini Županije, 
najavljuje nastavak razvoja cikloturizma i ostalih selektivnih oblika turizma, poticanje 
dugoročno održivog turizma, posebice u unutrašnjosti Istre i dr. projekte.  
 
Od ostalih programa koje će provoditi u idućem razdoblju spominje digitalnu transformaciju 
Istarske županije. Program obuhvaća aktivnosti „Digitalna uprava“ putem kojeg će se izraditi 
podloga i krenuti u digitalizaciju javne uprave s ciljem podizanja efikasnosti, transparentnosti 
i minimiziranja troškova. Predstoji i implementacija potpune transparentnosti županijskog 
proračuna s ciljem postizanja još veće otvorenosti, što ćemo kao prva županija u Hrvatskoj 
pokrenuti.  
 
Također, spominje i aktivnost „Digitalno gospodarstvo – potpore za digitalnu transformaciju 
poslovanja“, razvoj digitalne infrastrukture Istarske županije te poticanje i razvoj digitalnih 
vještina i kompetencija. Tu je i program poticanja razvoja ICT sektora u Istarskoj županiji, a 
koji je usmjeren na digitalnu infrastrukturu; učinkovitu, transparentnu i pametnu gradsku i 
općinsku upravu, pametno upravljanje energijom i komunalnim uslugama, obrazovanje, 



                                                             
 

gospodarstvo, te održivu urbanu mobilnost. Glavne koristi u razvoju Istre kao ICT regije i 
primjeni digitalizacije su povećanje kvalitete i standarda života, jačanje konkurentnosti 
gospodarstva, dodatno razvijanje i povećavanje dostupnosti digitalne infrastrukture, 
maksimalno iskorištavanje potencijala informacijsko-komunikacijskih tehnologija u svrhu 
razvoja te unapređenje održivog korištenja prirodnih resursa i učinkovite prilagodbe učincima 
klimatskih promjena.  
 
Navodi da se na ovo potonje nadovezuje i uvođenje programa „Zelena tranzicija Istarske 
županije“, s ciljem smanjenja stakleničkih plinova, povećanja energetske učinkovitosti i udjela 
obnovljivih izvora energije u konačnoj potrošnji. Program obuhvaća poticanje primjenu 
obnovljivih izvora energije, poticanje i promociju održivosti, te energetske učinkovitosti u 
Istarskoj županiji. Kroz navedene aktivnosti Istarska županija će  doprinijeti postizanju ciljeva 
zelene tranzicije. 
 
Što se gospodarstva tiče, najavljuje okretanje budućnosti i ciljevima iz Nacionalne strategije 
Republike Hrvatske do 2030. godine, a koji će ujedno biti i naši ciljevi iz Plana razvoja, a to su 
upravo prethodno spomenute digitalna transformacija i zelena tranzicija. Također, nastavit će 
se i programi poticanja poduzetništva, za što je u prvome redu zadužena Istarska razvojna 
agencija - IDA d.o.o. 
 
Navodi kako, kroz županijski Upravni odjel za kulturu i zavičajnost, nastavljaju i s projektima 
u kulturi u smislu umrežavanja i osnaživanja institucija važnih za kulturni razvitak i 
prepoznatljiv istarski identitet, te očuvanja materijalne i nematerijalne kulturne baštine. U 
2022. godini se tako planira usvajanje i implementacija Istarske kulturne strategije (IKS 3) 
2021. - 2027. godine. Što se tiče projekta Zavičajne nastave,  predstoji odabir nakladnika i 
dovršetak priručnika za zavičajnu nastavu te izrada didaktičkih materijala za program 
zavičajne povijesti.  
 
Ističe kako se je ovom prilikom osvrnuo tek na dio predviđeni investicija, projekata i programa 
koje ih očekuju u novoj proračunskoj godini, ali tu je i cijeli niz drugih. Predstoji još jedna 
zahtjevna godina, ali je siguran kako će, kao i do sada, uspješno realizirati sve što su si 
zacrtali, uvijek vodeći se načelima transparentnosti, racionalnosti i odgovornosti poslovanja 
županijske uprave, kao i stabilnošću financija, a sve na dobrobit svojih sugrađanki i 
sugrađana. 
 
 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, službenica koja obavlja poslove pročelnice 
Upravnog odjela za proračun i financije putem Power Point prezentacije obrazlaže 
predmetnu točku. Navodi kako Proračun planiran u 2022. godini u iznosi 1.652.600.000,00 
kuna. Projekcije se planiraju u iznosu od 1.578.000.000,00 kuna u 2023. g. te u 2024. g. 
1.415.800.000,00 kuna. U tijeku je donošenje Plana razvoja Istarske županije i Provedbeni 
program, te će se u slijedećim godinama projekcija proračuna mijenjati sukladno ciljevima i 
mjerama koje će sadržavati ova dva strateška dokumenta. Procjenjujemo da će se proračun 
znatno povećati iz razloga što ćemo se javljati na natječaje za korištenje europskih fondova, 
te ovisno o tome koji projekti budu odobreni, tako će se uvrštavati u proračun.  
Pojašnjava kako je Proračun planiran u ukupnom iznosu od 1.652.600.000,00 kn. Prihodi su 
planirani u iznosu od 1.546.047.766,42 kn, primici u iznosu od 14.417.000,00 kn, zaduživanje 
34.000.000,00 kn, te se neutrošena sredstva sa 31.12.2021. procjenjuju na 58.135.233,58 kn. 
Rashodi su planirani u iznosu od 1.572.606.127,20 kn a izdaci za financijsku imovinu u visini 
od 79.881.222,80 kn. Od ukupnog proračuna na proračunske korisnike odnosi 
1.300.681.780,79  ili 79% a na IŽ 351.918.219,21  ili 21%.  



                                                             
 

Napominje kako se prihodi koje ostvaruje Istarska županija planiraju u ukupno iznosu od 480 
milijuna kn, dok se prihodi proračunskih korisnika planiraju u iznosu od 1 milijardu 172 milijuna 
kn.   
Od 480 milijuna kn koje će naplatiti Istarska županija, porezni prihodi čine 32%, ali su pomoći 
još uvijek veći izvor financiranja, čak 46%. Značajan udio u financiranju ovog proračuna čini i 
zaduživanje sa 5% i prenesena sredstva prethodne godine sa 9%.  
Od 1 milijardu i 172 milijuna kn koje će proračunski korisnici naplatiti, najviše se odnosi na 
pomoći. I to pomoći od HZZO-a za financiranje redovne djelatnosti zdravstvenih ustanova čak 
43%, ostale pomoći iz ministarstava, gradova i općina čine 39% što u zbroju daje 82% 
ukupnog financiranja. Osim od pomoći korisnici ostvaruju i prihode od pružanja usluga i po 
posebnim propisima.  
Navodi kako je porez na dohodak planiran u iznosu od 110.700.000,00 kn nenamjenski dio i 
23.500.000,00 kn za decentralizirane funkcije što u zbroju daje 134.200.000,00 kn.  
Porez na nasljedstva i darove planiran je u iznosu od 900.000,00 kn, porez na cestovna 
motorna vozila 16.000.000,00 kn i porez na plovne objekte u iznosu od 1.350.000,00 kn.  
Od ukupnih pomoći koje očekuje Istarska županija u iznosu od 220 milijuna kn, navodi kako 
se 93 milijuna kn  odnosi na europske projekte, od čega su najznačajniji prihodi od SN 
Bašarinka i KLIK.  
Pomoći od ministarstava, od gradova i općina se očekuju u iznosu od 56 milijuna kn. 
Ministarstvo uprave financira plaće i materijalne troškove preuzetih djelatnika Ureda državne 
uprave sa 21 milijuna kn, Ministarstvo znanosti i obrazovanja prijevoz učenika srednjih škola 
sa 14 milijuna kn, 4 milijuna kn od gradova i općina za sufinanciranje kredita Opće bolnice 
Pula, te 3,4 milijuna kn za sufinanciranje kredita za izgradnju Kaštijuna. Za program 
navodnjavanja se planiraju pomoći oko 9 milijuna kn.  
Napominje da pomoći izravnanja u iznosu od 63 milijuna kn sa porezom na dohodak od 23,5 
milijuna kn čine ukupna sredstva od 86,7 milijuna kn. Služe za financiranje dijela poslovanja 
osnovnih, srednjih škola, domova za starije osobe i zdravstvenih ustanova.  
Pomoći iz proračuna za financiranje proračunskih korisnika i od HZZO sveukupno iznose 960 
milijuna kn. Od toga skoro 40 milijuna kn se odnosi na projekte KLIK koje se financiraju iz dva 
europska fonda: Europskog socijalnog fonda i Europski fond za regionalni razvoj. Za oba 
projekta nositelj je Škola za turizam, trgovinu i ugostiteljstvo Pula. KLIK iz socijalnog fonda 
sama provodi, a KLIK iz razvojnog fonda se provodi od strane Istarske županije.  
Navodi da se pomoći iz proračuna koji nisu nadležni proračunskim korisnicima planiraju u 
visini od 406 milijuna kn. Unutar ovih sredstava planiraju se plaće djelatnicima osnovnih i 
srednjih škola iz Državnog proračuna koji se obračunavaju i isplaćuju preko Centralnog 
obračuna plaća. Škole se u velikoj mjeri financiraju i iz sredstava gradova i općina, osobito 
osnovne škole gdje lokalne jedinice financiraju različite programe kao što su marenda, 
produženi boravak, učenje talijanskog jezika, robotika, logoped i druge programe. Kod muzeja 
financiraju se programi iz Ministarstva kulture ali i od strane gradova i općina. Unutar 
sredstava za zdravstvene ustanove nalazi se i sufinanciranje kredita od strane Ministarstva 
zdravstva, njihovih 75%. Od HZZO se planira 503 milijuna kn, od čega OB Pula planira 318 
milijuna kn,  Istarski domovi zdravlja 120 milijuna kn, Nastavni zavod za hitnu medicinu 35 
milijuna kn.   
Navodi kako Istarska županija planira 8 milijuna kn koncesija na pomorskom dobru, 1 milijun 
od koncesija na turističkom zemljištu, 1 milijun kn od legalizacija, 2 milijuna kn od izdavanja 
županijski dozvola, 1,3 milijuna kn od upravnih pristojbi.  
Dodaje kako se Istarska županija namjerava zadužiti za dva projekta. Kapitalna ulaganja u 
osnovne škole u iznosu od 20 milijuna kn i za izgradnju nebodera doma Alfredo Štiglić u Puli 
38 milijuna kn.  Bolnica Rovinj se planira zadužiti za 11 milijuna kn za uređenje i opremanje 
dječjeg odjela.  



                                                             
 

Što se tiče rashoda, od ukupnih rashoda na Istarsku županiju se odnosi 351 milijuna kn, a na 
proračunske korisnike 1.172 milijuna kn. Pojašnjava kako se rashodi proračunskih korisnika 
pretežno odnose na plaće i materijalne troškove, te ulažu u imovinu.  
Kod rashoda Istarske županije vidi raznovrsnost rasporeda sredstva. Najviše sredstava se 
ove godine iskazuje kod ulaganja zbog provođenja investicija. Osim toga značajna sredstva 
se daju za donacije udrugama po javnim programima, pomoći, naknade građanima, 
subvencije poduzećima i razni drugi programi.  
Na Power Point prezentaciji ukazuje na iskazane planove za proračunske korisnike. Udio 
zdravstvenih ustanova je i nadalje najveći u proračunu čak 63% te ih prate srednje škole sa 
17% i osnovne 13%.  Ukazuje na iskazane planove po upravnim tijela Istarske županije. 
Napominje da ove godine najveći udio ima obrazovanje radi provođenja investicije ulaganja u 
osnovne škole, a zatim poljoprivreda radi provođenja investicije sustava navodnjavanja 
Bašarinka.  
Navodi da je od 351 milijuna kn, odnosno od iznosa koji Istarska županija ima na raspolaganju, 
samo 134 milijuna kn ili 38% iz nenamjenskih sredstava. To znači da sva ostala sredstva i 
izvori financiranja imaju utvrđenu namjenu. Drugim riječima samo 134 milijun kn je slobodno 
za županiju za raspolaganje.  
Od tih 134 milijun kn na hladni pogon troši se 39% ili 51,8 milijun kn. U obrazovanje se ulaže 
18 milijun kn, u poljoprivredu 13, u gospodarstvo i poduzetništvo 11, u zdravstvo 9, za otplate 
kredita 8,5 milijun kn, za rezervu u slučaju određivanja korekcija po europskim projektima 5 
milijun kn, itd.  
Slajd 21 
Pojašnjava kako ukupne investicije  koje će se provoditi u 2022. i projekcijama iznose 
389.700.000,00 kn. Tradicionalno ulažu u školske zgrade, bolnice, domove za starije osobe i 
sustave navodnjavanja. Od tog iznosu u toku 2022. g. se planira provesti investicija u iznosu 
od  166.875.000,00 kn što iznosi 10% cjelokupnog proračuna.  
Navodi da je Istarska županija zadužena za slijedeće kredite: Zagrebačka banka d.d. u 
ukupnom iznosu od 22.000.000,00 kn za domove za starije osobe, koji je u otplati. U 2022. g. 
godišnji anuitet iznosi 2.500.000,00 kn. Financira se iz izvornih sredstava Istarske županije.  
PBZ d.d. u ukupnom iznosu od 65.000.000,00 kn za škole (OŠ M. Balota Buje i Medicinska 
škola) koji je u korištenju do studenog 2021. g. U 2022. g. godišnji anuitet iznosi 5.447.000,00 
kn, od čega Istarska županija plaća 2.891.000,00 kn (53%) a Grad Pula 2.556.000,00 kn 
(47%). 
Ministarstvo financija u ukupnom iznosu od 9.763.411,03 Eura za izgradnju ŽCGO Kaštijun, 
koji je u otplati. U 2022. g. godišnji anuitet iznosi 5.631.912,60 kn, od čega gradovi plaćaju 
3.435.466,50 kn (61%), a Kaštijun d.o.o. Pula bi trebao plaćati 2.196.446,10 kn ili (39% ). 
Ministarstvo poljoprivrede u ukupnom iznosu od 9.000.000,00 kn za Fond poljoprivrede – 
davanje kredita poljoprivrednicima. U 2022. godini se planira preostalih 110.000,00 kn. 
 U 2022. g. se planira kredit za : Kapitalni projekt Ulaganja u osnovne škole u iznosu od 
20.0000.000,00 kn, od čega se planira utrošiti u 2022. godini 15.000.000,00 kn a u 2023. 
godini 5.000.000,00 kn. Sredstva iz kredita sufinanciraju dio ulaganja u škole koja će se 
aplicirati i financirati iz europskih fondova.  
  
Kapitalni projekt Izgradnja nebodera doma A. Štiglić Pula u iznosu od 38.000.000,00 kn, od 
čega se planira utrošiti u 2022. godini iznos od 8.000.000,00 kn, u 2023. godini iznos od 
22.000.000,00 kn a u 2024. godini iznos od 8.000.000,00 kn. Prema sporazumu pola otplate 
kredita sufinancira Grad 
Navodi kako je Istarska županija dala suglasnosti svojim proračunskim korisnicima te 
sufinancira otplatu kredita kod:  
 Opće bolnice Pula koja je zadužena sveukupno 750.000.000,00 kn, tri kredita (dva po 300 
milijuna kn, a jedan od 150 milijuna kn). Jedan je u otplati, a dva su u korištenju. U 2022. 
godini anuitet iznosi 59.059.992,00 kn, od čega 44.294.994,00 kn plaća Ministarstvo zdravstva 



                                                             
 

(75%), Istarska županija iz decentraliziranih sredstava 7 milijuna kn, iz nenamjenskih 
sredstava 2.894.998,00 kn, te gradovi i općine u iznosu od 4.870.000,00 kn. 
Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju Rovinj koja je zadužena za tri kredita ukupne vrijednost 
20 milijuna kn a korištena za adaptaciju zgrada. Otplatu kredita u trećini sufinanciraju Grad 
Rovinj, Istarska županija i bolnica iz vlastitih prihoda. U 2022. godini je planirana otplata u 
iznosu do 1.050.000,00 kn.  
 Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju Rovinj koja se planira zadužiti u 2022. godini za kapitalni 
projekt Dječji odjel - adaptacija zgrade u iznosu od 11.000.000,00 kn. 
Istarske domove zdravlja koji su zaduženi za adaptaciju ambulante u Vodnjanu u iznosu od 
2.973.000,00 kn. Kredit je u otplati, te godišnji anuitet iznosi 526.750,00 od čega Istarska 
županija sufinancira 50%. Kredit za obnova radiološke dijagnostike s digitalizacijom ugovoren 
je u iznosu od 6.500.000,00 kn, te se otplata u 2022. godini planira u iznosu od 124.200,00 
kn. Nadalje, navodi kako je Zavod za javno zdravstvo je koristio kredit Zagrebačke banke za 
rekonstrukciju i dogradnju ustanove u iznosu od 29.000.000,00 kn. Kredit je u korištenju. 
Otplata u 2022.g. iznosi 1.100.000,00 kn i otplaćuje iz decentraliziranih sredstava.  
 
Navodi kako je Istarska županija preuzela obavezu sufinanciranja kredita za :  
Grad Pazin koji se zadužio za sportsku dvoranu 37.000.000,00 kn. Istarska županija je 
sporazumom preuzela otplatu 50% kredita. Za 2022. g. iznos sufinanciranja od strane Istarske 
županije iznosi 871.000,00 kn.  
Kod Općine Karojba koja se je zadužila za dječji vrtić u iznosu od 2.000.000,00 kn Istarska 
županija je sporazumom preuzela otplatu 50% kredita. Za 2022. godinu iznos sufinanciranja 
od strane Istarske županije iznosi 100.000,00 kn. 
Grad Pazin se namjerava zadužiti za izgradnju doma za starije u visini od 37.000.000,00 kn. 
Istarska županija je sporazumom preuzela otplatu 50% kredita. Za 2022. godinu iznos 
sufinanciranja od strane Istarske županije iznosi 300.000,00 kn, a u 2023. g. kad počne otplata 
1.503.333,00 kn.  
Grad Labin se namjerava zadužiti za izgradnju doma za starije u visini od 34.000.000,00 kn. 
Istarska županija je sporazumom preuzela otplatu 50% kredita. Za 2022. godinu iznos 
sufinanciranja od strane Istarske županije iznosi 85.000,00 kn, a u 2023. g. kad počne otplata 
1.045.000,00 kn.  
Grad Buzet planira izvršiti ulaganja u projekt dogradnje i rekonstrukcije Doma za starije osobe 
u vrijednosti od 22.090.000,00, te će Istarska županija sudjelovati u financiranju otplate 
kredita. Za 2022. godinu iznos sufinanciranja od strane Istarske županije iznosi 113.000,00 
kn, a u 2023. g. kad počne otplata 490.000,00 kn. 
 
Pojašnjava kako je u prijedlog Proračuna za 2022. godinu ugrađen manjak prihoda u visini 
31.375.000,00 kn, a odnosi se na manjak prihoda Opće bolnice Pula u visini 31.300.000,00 
kn, na manjak prihoda OŠ Mate Balote Buje u visini 30.000,00 kn i manjak prihoda SŠ Mate 
Blažina Labin  u visini 45.000,00 kn, te na višak prihoda Istarske županije u visini od 
43.006.091,80 kn i višak prihoda proračunskih korisnika u visini 46.504.141,78. Kroz 
Projekcije se predlaže pokriće manjka u visini od 27.300.000,00 kn u 2023. godini i 
27.267.222,00 u 2024. godini. Stopa dozvoljenog zaduživanja iznosi 17,6 %, u 2022. g. 
19,33%, a stopa mase plaća 17,15% 2021. g, te u 2022. g. 18,84% 
Navodi kako je u e-Savjetovanju prijedlog Zakona o proračunu.  
Što se tiče kapitalnih ulaganja u osnovne škole tu je 28.000.000,00 za OŠ Marčana, 
16.000.000,00 za OŠ Svetvinčenat, 50.000.000,00 za OŠ Žminj i 27.000.000,00 za OŠ 
Kanfanar. 
 
TAMARA BRUSSICH, potpredsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu u ime klubova. 
Moli vijećnike da se drže vremena te ih podsjeća da u ime kluba rasprava može trajati najviše 
8 minuta nakon koje će otvoriti pojedinačnu raspravu u trajanju od 4 minute. Postavlja pitanje 



                                                             
 

tko se od klubova želi javiti iza riječi. Navodi kako su se javili Klub IDS-ISU- zeleni savez,  Klub 
SDP-a, Klub platforme MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL, i Klub HDZ-a.  
 
MR. SC. ROBERT VELENIK, u ime Kluba IDS –  ISU  – Zeleni savez, naglašava da je 
Proračun za 2022. godinu socijalno osjetljiv, ostvariv i razvojno orijentiran. Nastavlja sve velike 
kapitalne investicije, programe koji će povećati kvalitetu života Istrana ali ne zanemaruje male 
programe koji također život znače. Ističe da ukupna investicija u narednom razdoblju za 
obrazovanje iznosi 120.000.000,00 kn u trogodišnjem ciklusu. Za zdravstvo 54.000.000,00 kn, 
a za socijalnu skrb 38.000.000,00 kn. Mišljenja je kako su to velike stvari koje će definitivno 
pomoći Istrijanima da je još kvalitetnije žive. Izražava zadovoljstvo što su obuhvaćeni i mali 
projekti. Tu posebno naglašava plan razvoja IT sektora Istarske županije, zavičajnu nastavu, 
odnosno nastavak projekta zavičajne nastave te dodatne investicije u zdravstvu, točnije u odjel 
dječje rehabilitacije u bolnici Martin Horvat. Pohvaljuje i investicije u odjel neurološke 
rehabilitacije iste te bolnice. Zaključno navodi kako u ime kluba može naglasiti da su zadovoljni 
predloženim proračunom za 2022. godinu te da će podržati takav oblik proračuna i dignuti 
ruku za isti. Zahvaljuje. Dice Gracie.  
 
VILI BASSANESE, u ime Kluba SDP-a, navodi kako je proračun najvažniji razvojni dokument 
svake županije i svih jedinica lokalne samouprave te se uvijek temelji na Zakonu o proračunu 
te na određenim načelima. Pojašnjava kako je to prije svega načelo jedinstva i točnosti 
proračuna, načelo jedne godine, načelo uravnoteženosti obračunske jedinice, univerzalnosti 
specifikacije, dobrog financijskog upravljanja te najbitnije načelo, načelo transparentnosti.  
Napominje kako je gledao gospodina Marića, ministra financija kojeg jako cijeni i poštuje te 
koji je na jedan točan i precizan način rekao zbog čega se proračun našao na trećoj razini. 
Navodi kako je to zakonska mogućnost ali isto tako zakon kao takav ne brani niti jednoj jedinici 
lokalne samouprave i županiji da proračun dostavi na četvrtoj razini. Makar vijećnicima, da bi 
im on bio čitljiv i razumljiv te da bi na njega dali svoj doprinos. Navodi kako mu je i nakon 20 
godina vrlo teško čitati jedan ovakav zahtjevan dokument na oko 860 stranica. Pojašnjava 
kako on ovisi i o županijama jer one ne koriste isti sustav kao što koriste neke druge jedinice 
lokalne samouprave. Smatra kako bi bilo jednostavnije da se svim vijećnicima dostavi 
proračun na 4. razini prije donošenja amandmana.   
Navodi da konsolidirani proračun iznosi milijardu i 650 milijuna kn. Postavlja pitanje za 
pročelnicu Škreblin Borovčak. Napominje kako vidi da su plaće 723 milijuna, a u projekcijama 
za 2023 proračun iznosi   milijardu i  415 milijuna, a plaće iznose 790 000 000. Smatra kako 
je to je nerazmjerno pa bi volio dobiti pojašnjenje tih brojki. 
Kao najbitnije za proračun Istarske županije ističe činjenicu da ga čine nekonsolidirani 
samostalni proračun iz opće poreznih prihoda, odnosno poreza na dohodak, kojim se  
financira prihod županije od 134 milijuna kn i iznos za obrazovanje od 18 miliona kuna. Navodi 
kako se za obrazovanje izdvaja 18 miliona kuna od opće poreznih prihoda iz proračuna koji 
iznosi 351 milijuna kn  te po stavci prihoda po osnovi poreza na dohodak ima prihod od otprilike 
103 milijarde i 4 milijuna kn. Smatra kako nije bitno tko izdvaja koliko za obrazovanje već je 
bitno da se izdvaja. Na smatra bitnim da li se to radi na razini županije, na razini države ili 
Europske unije. Ističe kako za to postoje određeni osnivači. Navodi da postoji, ako se ne vara, 
25 školskih ustanova i ne zna koliko zgrada. Čini mu se kako su to gradovi Pula, Labin, Pazin 
Poreč, Umag i Rovinj. Napominje da je 6 gradova osnovalo škole dok je svim ostalim školama 
osnivač Županija. Smatra kako je normalno da Županija ne ulaže u zgrade, odnosno osnovne 
škole, gdje su osnivači gradovi ali kako ima zadaću ulagati u škole u kojima je županija 
osnivač. Naglašava kako je to nezahvalan postao jer nikad nema dovoljno novaca za ulaganje 
u takve objekte ali je mišljenja da za to postoje određeni europski fondovi, postoji država koja 
uvijek tu pomaže. Mišljenja je kako je to zatvorena priča, da je svima u interesu da školstvo 
ima normalne uvjete, te da svugdje nastava bude jednosmjenska kao što je to već slučaj u 
gradovima koji si to mogu priuštiti. Daje primjer Umaga te navodi kako su tamo uredili 6 škola 



                                                             
 

i nemaju problema sa financiranjem obrazovanja. Smatra kako je najbitnije da se točno kaže, 
a ne licitira s ciframa poput 120 milijuna, 108, 160 ili 420 milijuna. Naglašava kako je bitno biti 
precizan, točan te ispravan neovisno o tome iz kojih izvora dolaze financijska sredstva. Smatra 
kako treba točno znati, jer se u slučajevima u kojima ne postoji točan način izražavanja stvara 
prostor za negodovanje. 
Navodi kako bi želio obratiti pozornost i na činjenicu da je Istarska županija osnivač domova 
za starije sobe. Smatra kako je ta problematika poznata ali ovim tempom neće biti riješena 
sljedećih 20 godina. Mišljenja je kako bi tu nešto trebalo napraviti. Napominje kako mu nije cilj 
spomenuti navedenu problematiku samo zato da se nešto spominje u negativnom kontekstu 
već kako mu je zaista cilj to riješiti. Postavlja pitanje kako se je to do sada rješavalo. Odgovara 
da kako se je to do sada rješavalo na način da je Istarska županija osnivač doma za starije u 
Puli, Rovinju, Novigradu i Raši. Kako su oni financirani iz poreza na dohodak prikupljenog na 
području Istarske županije, odnosno od svih građana na području Istarske županije. 
Pojašnjava kako to znači da građani Grada Buja financiraju dom u Puli, kao što građani Grada 
Pule financiraju dom u Rovinju u slučajevima kada je osnivač Istarska županija. Mišljenja je 
da su oni gradovi koji su iznad standarda samostalno financirali domove, a to su Grad Poreč, 
koji ima svoj dom kao tvrtku, Grad Buzet i Grad Umag koji imaju svoje domove kao ustanove 
koje se financiraju isključivo iz prihoda korisnika te prihoda proračuna tih gradova, na neki 
način kažnjeni. Smatra kako su kažnjeni jer su rješavali svoje probleme samostalno bez da 
su opterećivali državu ili županiju, a sada moraju financirati i ostale domove na području 
Istarske županije. Napominje da su iz tih razloga 2018. godine kako županiji tako i državi 
predložili da budu svi isti jer im je cilj da zajednički riješe problem. Mišljenja je da se problem 
može riješiti na 2 načina. Jedan je da se dozvoli svima koji su osnivači da budu u mreži, 
odnosno da svi domovi budu financirani na isti način, neovisno o tome tko ih je izgradio. 
Smatra kako je poanta izgraditi dom te zahvala svim gradovima koji su samostalno izgradili 
dom na način da i oni budu uključeni u mreži zajedničkog financiranja. Smatra kako je to 
zdravorazumski i korektno te predstavlja način da se riješi problematika domova.  
Navodi kako mu nije jasna situacija u kojoj će Istarska županija sufinancirati pola izgradnje 
doma u Pazinu, a Grad Pazin nije obavezan da bude osnivač doma (iako mu zakon to ne 
zabranjuje). Napominje kako je to u redu. Navodi da će se financirati i pola izgradnje u Labinu, 
ali ne i u Buzetu. Ne vidi razloga zašto se tu neće sufinancirati gradnja, to bi smatrao logičnim.   
 
TAMARA BRUSSICH, potpredsjednica Skupštine, IDS, podsjeća vijećnika na dopušteno 
vrijeme izlaganja.  
 
VILI BASSANESE, u ime Kluba SDP-a, navodi kako je završio s izlaganjem te samo moli da 
im se dostavi točan rok za podnošenje amandmana te da, ako je to moguće, dobiju proračun 
na četvrtoj razini. Zahvaljuje. 
 
KOVILJKA AŠKIĆ, u ime Kluba MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL, zahvaljuje na 
danoj riječi te navodi kako će klub vijećnika MOŽEMO! - Zelena alternativa – ORAH - Nova 
ljevica dati svoje amandmane uz što što kraćem roku. Zahvaljuje gospodinu Bassaneseu na 
traženju da im se dostavi proračun na četvrtoj razini kako ne bi morali zamarati pojedine službe 
s dodatnim upitima. Navodi da će samo generalno malo komentirati ovaj prijedlog proračuna. 
Izražava žaljenje što je IDS u koaliciji sa Zelenima, a ne vidi ništa zeleno u ovom proračunu i 
nikakva predviđena ulaganja u gospodarenje otpadom. 
Napominje kako su na tematskoj sjednici o Kaštijunu svjedočili o prethodno izrađenom 
Elaboratu o tokovima otpada u Istarskoj županiji, a koji je trebao biti podloga za nova ulaganja 
te za pokretanje određenih radnji kako bi kasnije iz fondova Europske unije mogli financirati 
Županijski reciklažni centar. Izražava žaljenje što je potrošeno 180.000,00 kn na sam elaborat, 
a nema nikakvih planova vezanih za to. Navodi kako se dosta govori o digitalnoj transformaciji, 
pa bi htjela nešto reći i vezano za Zavod za javno zdravstvo te za digitalnu transformaciju. 



                                                             
 

Navodi da je, kako kažu stari ljudi, u svakom zlu i neko dobro, pa su tako i ova PCR testiranja 
doprinijela tome da se je uvelike povećao prihod Zavoda za javno zdravstvo. Ne vidi nikakva 
poboljšanja u smislu digitalizacije niti izvješćivanja. Za primjer daje nedostatak informacija i 
izvještaja o tome što se radi po pitanju Studije utjecaja Kaštijuna na zdravlje. Navodi kako vidi 
samo kaos koji svakodnevno vlada ispred Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije, gdje 
ljudi s temperaturom od 39 - 40 čekaju vani po sat vremena. Daje za primjer Primorsko-
goransku županiju i Zadarsku županiju u kojima postoji digitalno naručivanje s točnim 
vremenom kada treba doći na pregled uz čekanje od 2 do 3 minute. Postavlja pitanje zašto je 
to Zavodu za javno zdravstvo kod nas takav problem da se stvara kolona bolesnih ljudi koji 
kišu, kašlju i čekaju na pregled po sat vremena. Napominje kako njoj to nije jasno uz sve ono 
što se uprihodilo PCR testiranjima. Navodi kako je predviđeno 200.000,00 kn za Studiju 
utjecaja Kaštijuna na zdravlje međutim postavlja pitanje zašto je to potrebno posebno plaćati. 
Smatra kako za to i postoji Zavod za javno zdravstvo i služba epidemiologije koja bi morala 
izravno na cijelom području Istarske županije pratiti sve parametre koje treba pratiti. Mišljenja 
je kako ne bi trebala postojati posebna Studija utjecaja Kaštijuna na okoliš, već epidemiološka 
služba koja u opisu svog posla mora vidjeti i povećanja određenih bolesti i prikupljati podatke. 
Navodi kako drugu godinu za redom financiraju, najprije sa 180 000,00 kuna a sada s još 
200.000,00 kuna, Zavod za javno zdravstvo za nešto što je de facto njihova temelji uloga.  
Napominje da u isto vrijeme na stranicama Zavoda za javno zdravstvo, osim onoga što je 
gospodin Stojanović izložio na sjednici Skupštine, nema uvida u niti jedan podatak uključujući 
analizu rezultata dobivenih već ranije plaćenim istraživanjem. Naglašava kako bi voljela da i 
Zavod za javno zdravstvo krene u digitalnu transformaciju. 
Navodi da bi se željela osvrnuti i na podatak da u Istarskoj županiji preko 20 % sredstava 
proračuna odlazi na troškove same Županije dok 80 % odlazi na proračunske korisnike. 
Navedeno uspoređuje s Primorsko-goranskom županijom koja za navedeno izdvaja 16 %, 
odnosno 4 % manje sredstava, uz veći standard u smislu Nastavnog zavoda za javno 
zdravstvo, bolnica i puno drugih stvari. Navodi kako se tamo više ulaže u proračunske 
korisnike a manje u rad same županije. 
Vezano uz zelenu transformaciju navodi kako u Istarskoj županiji, koja je osnivač velikog broja 
ustanova, nigdje ne vidi ulaganje u zelenu energiju osim 200 000 kuna koje ne smatra 
dovoljnima. Napominje kako se kao energent koristi lož ulje, postoje veliki troškovi za grijanje 
i hlađenje škola dok istodobno postoje mogućnosti financiranja solarnih kolektora i dizalica 
topline iz Eu fondova. Navodi kako, da bi to uopće mogli financirati, sada moraju napraviti 
projekte kojima će to to financiranje omogućiti. Napominje da sa 200.000,00 kn za energetsku 
tranziciju to sigurno neće uspjeti.  
Navodi kako je to ukratko sve što je htjela reći. Izražava žaljenje što mora ponoviti da je za 
gospodarenje otpadom predviđeno 0,00 kn što znači da se na nivou Županije ne misli napraviti 
ništa novo vezano za Županijski centar za gospodarenje reciklabilnim otpadom. Smatra kako 
je to usko vezano uz energetsku tranziciju jer otpad može postati energija.  Navodi kako je i o 
solarizaciji rekla što je imala te će poslati amandmane vezane uz tu temu. Ponavlja kako bi i 
ona voljela dobiti proračun na četvrtoj razini. Zahvaljuje.  
 
IVICA BUTORAC, u ime Kluba HDZ-a, pozdravlja prisutne. Navodi kako neće dužiti ali bi 
dao neke nadopune onoga što je do sada iznijeto u kontekstu ovog predstavljanja proračuna, 
a kako bi slika bila malo kompletnija.  Napominje da možda Županiju najviše zanimaju 
nenamjenska sredstva međutim smatra da se proračun treba gledati u svojoj ukupnosti jer to 
nije jedina stavka u proračunu.  
Navodi kako su mladi ljudi koji su obuhvaćeni reformom Vlade Republike Hrvatske također 
dio lokalne zajednice te smatra kako je ta reforma svakako jedan dobar iskorak. Napominje 
kako ti novci ne nestaju već se oni prelijevaju u daljnju potrošnju u ovoj županiji te se na taj 
način u nju vraćaju. Navodi kako je vidio da su sve stavke na pozicijama općeg proračuna i 



                                                             
 

namjenskih sredstava u porastu.  Iako bi volio da su porezi, poput poreza na dohodak, u 
većem iznosu naglašava da je proračun u svojoj ukupnosti ipak solidan i stabilan. 
Što se tiče većih stavki proračuna, a to su školstvo i zdravstvo zadovoljan je time što nakon 
što je saslušao vijećnička pitanja može reći da dijele vrlo slične pozicije u odnosu na nova 
ulaganja.  
Smatra kako je njegov kolega Anončić dobro istaknuo da je Istarska županija prepoznala 
mogućnosti, odnosno politički i pravni posao te financijski okvir zadan s razine Vlade 
Republike Hrvatske. Navodi kako je jedan od strateških ciljeva svih njih sigurno 
jednosmjenska nastava i cjelodnevni boravak, a u narednom razdoblju i predškolski odgoj. 
Mišljenja je kako je Županija tu dobro prepoznala priliku i dobro se postavila te vjeruje da će 
iskoristiti jedan dobar dio sredstava s tih pozicija za daljnje investicije. 
Napominje kako je, kao što su čuli od pročelnice, najveći dio novaca ipak otišao na ulaganje 
u zdravstvo. U tom smislu pozdravlja informaciju dobivenu od načelnika Stožera, gospodina 
Kozlevca, da bolnički sustav odnosno Opća bolnica Pula, dosta dobro funkcioniraju, iako su 
pod velikim pritiskom. Navodi kako mu je drago čuti za uštede koje se stvaraju u poslovima 
kreditiranja Opće bolnice. Mišljenja je kako je korektno i pošteno reći da ravnateljica Opće 
bolnice dr. Irena Hrstić radi dobar i kvalitetan posao.  
Veseli ga sniženje kamatne stope od HABOR-a u jednom značajnom postotku koji čini 3/4 
uštede koja će se ostvariti u odnosu na ono što je Opća bolnica trebala platiti. Koristi priliku 
da se nadoveže na te podatke i da kaže da je ova rasprava koju su mogli čuti oko centralizacije 
bolnice još uvijek daleko, te da nije na takvoj razini koju su njegove kolege predstavile. Navodi 
da se radi o radnom nacrtu radnog nacrta kojemu je, kako je i župan spomenuo, 
ujednačavanje javne nabave, dakle racionalizacija poslovanja bolnica a ne nekakve druge 
politički motivirane stvari. Navodi da Hrvatska demokratska zajednica zasigurno ima u cilju  
uspješno i kvalitetno obavljanje zdravstvene zaštite u svim hrvatskim županijama tako i u 
Istarskoj županiji. Napominje da je pozicija Istarskog HDZ-a takva da će nastaviti dalje raditi  
za dobrobit zdravstvenog sustava i u konačnici Opće bolnice Pula koja će i nakon završetka 
ove investicije ostati najveća investicija u zdravstvu i za narednu godinu. Mišljenja je kako je 
to jedan dobar primjer suradnje središnje vlasti i jedinica lokalne samouprave. Ponavlja kako 
smatra da je ravnateljica tu odradila izuzetno kvalitetan i dobar posao.  
Navodi da ga situacija o kojoj su također mogli čuti, a vezana je za sjeverni dio Istre, Umag 
Buje i itd, ne veseli. Ističe kako prema njegovim informacijama Vlada, odnosno nadležno 
Ministarstvo te Hrvatski zavod za zdravstveno osiguranje, intenzivno razgovaraju sa svojim 
partnerima sa slovenske strane granice. Napominje kako nadležno ministarstvo pokušava 
postići jedan međudržavni sporazum koji će nakon, što se dogovore svi elementi, morati dobiti 
suglasnost tijela Europske unije. Navodi da će Vlada Republike Hrvatske koju vodi Hrvatska 
demokratska zajednica učiniti sve što je moguće da svi građani Istre pa i oni na sjeveru dobiju 
čim kvalitetniju zdravstvenu zaštitu, kao i da se riješi pitanje financiranja tih usluga.  
Navodi kako u ostalom dijelu nemaju nekih velikih dvojbi ili dilema oko Proračuna. Jasno mu 
se još uvijek nalaze u teškoj situaciji i da je gospodarstvu takvo kakvo jest. Nakon prvog čitanja 
proći će kroz odbore i amandmane te su otvoreni za daljnje razgovore oko Proračuna.  
Napominje da trenutno postoji dobra volja da ga podrže, ukoliko ukoliko ne bude nekih daljnjih 
odstupanja i ovisno o onome što će se dešavati u sljedeća 2 tjedna kroz amandmane i odbore. 
Zahvaljuje. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, zatvara raspravu po klubovima i 
otvara pojedinačnu raspravu.  
 
RENATO KALAC, MOŽEMO!, pozdravlja sve prisutne. Navodi kako će pokušati biti 
konstruktivan i dobronamjeran. Napominje da iščitavajući prijedlog proračuna u prvom čitanju 
nije mogao pronaći jednu specifičnu djelatnost u proračunu koja je važna za društvenu 
zajednicu a zove se civilna zaštita. Navodi kako u cijelom proračunu nije mogao pronaći više 



                                                             
 

od 4 riječi vezane za civilnu zaštitu, i to samo jednom dijelu obrazloženja u kojem se govori o 
unapređenju sustava civilne zaštite kroz protupožarnu zaštitu. Podsjeća da je Istarska 
županija u svojoj procjeni rizika definirala 8 potencijalnih velikih rizika na ovom području. Rizik 
od potresa, požara, poplava ,tuča, suše i slično. Smatra da bi kroz proračun trebali planirati 
određena sredstva i određene resurse za taj dio priče. Navodi kako je moguće da  je na četvrtoj 
razini proračuna nešto od toga ugrađeno, međutim njemu je to u ovom trenutku nevidljivo. 
Napominje kako tu  podržava inicijativu gospodina Bassanesea da se taj dio priče riješi. 
Naglašava da spominje civilnu zaštitu jer sljedeće godine moraju donijeti novu procjenu rizika. 
Pojašnjava kako će sljedeće godine župan morati donijeti nove smjernice za izradu procjena 
rizika za sve jedinice lokalne i područne samouprave jer su Županove smjernice temelj za 
izradu Plana procjene rizika.  
Navodi da je ove godine imenovan novi Stožer civilne zaštite, 7 članova stožera je 
novoimenovano te oni moraju proći obuku odnosno osposobljavanje što također košta neki 
novac. Naglašava kako je i zakonska obaveza po čl. 17. Zakona o sustavu civilne zaštite da 
se u postupku donošenja proračuna razmatra prijedlog razvoja sustava civilne zaštite za 2022. 
godinu. Navodi kako to oni još ne čine, pretpostavlja da će to učiniti prije donošenja proračuna 
jer je to temelj za financiranje, odnosno za izradu proračuna te za financiranje razvoja sustava 
civilne zaštite. 
 
Ističe kako imaju Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2022. godinu i projekcije za 2023. 
i 2024. godinu u kojem je kako citira: „Izvodom iz Proračuna o visini osiguranih sredstava za 
organizaciju sustava civilne zaštite Istarske županije za 2022 planirano 6.397.320,00 
kn.“ Napominje kako možda ne razumije cijeli taj sustav ali kako je u taj novac ukomponiran 
Program praćenja kakvoće sirovih voda izvorišta i bunara što, po njegovom mišljenju, ne bi 
ispadalo direktno u civilnu zaštitu odnosno velike nesreće i katastrofe. Navodi kako je tu i 
program praćenja kakvoće mora, program praćenja kakvoće zraka, Eko čišćenje podmorja i 
slično. Napominje da mu se tu stvara jedna dodatna i prilično snažna konfuzija. Navodi kako 
je u Proračunu za 2021. planirano i 300.000,00 kn za hitne intervencije za vatrogastvo, dok je 
u Prijedlogu Proračuna za 2022. ta stavka izbačena i ubačena stavka od 400.000,00 kn 
nadstandarda o vatrogastvu. Naglašava kako mu je taj pojam potpuno jasan kad govore o 
Javnoj vatrogasnoj postrojbi i vatrogastvu unutar jedinica lokalne samouprave međutim na 
razini županije mu taj pojam nije jasan. Predlaže stoga da u skladu sa čl. 17. Zakona o sustavu 
civilne zaštite Odjel za održivi razvoj i radna tijela Skupštine još jednom pretresu taj dio priče 
vezano za proračun i da civilna zaštita kao aktivnost od posebnog interesa za društvenu 
zajednicu dobije odgovarajuće mjesto i da bude jasno i  transparentno navedena u Proračunu 
za 2022. godinu odnosno projekcijama za 2023. i 2024. Zahvaljuje. 
 
VILI BASSANESE, SDP, traži još jednu informaciju pročelnicu Škreblin Borovčak. Navodi 
kako je svaki proračun limitiran te u većem dijelu unaprijed određen. Ističe da je, kako bi znali 
svoj financijski razvojni potencijal, vrlo bitno znati koje je kreditno zaduženje. Napominje da 
mu iz ranijeg izlaganja nije bilo razvidno točno koje je kreditno zaduženje u odnosu na 
konsolidirani proračun u odnosu na proračun Istarske županije samostalno. Moli da dobiju 2 
informacije. Prva je koliko je kreditno zaduženje samo Županijskog proračuna u kumulativnom 
iznosu, a druga koliko je kreditno zaduženje konsolidiranog proračuna u kumulativnom iznosu. 
Zahvaljuje.  
 
SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO!, navodi da je uočio jednu stavku kod Kabineta župana a to je 
stavka Komunikacije i protokol od gdje je za 2021. bilo navedeno 440 000 kuna, a za plan 
ZVDSP-a 850 000 kuna, dok je na istoj stavci za 2022. predviđeno 1,40 milijuna. Napominje 
kako je vrijeme pandemije pa ne razumije zašto milijun kuna ide na komunikaciju i protokol 
dok vidimo kako se sve odvija online te da nema događanja. Zanima ga čemu to povećanje 



                                                             
 

kada vidimo da se sve stvari uz tehnologiju mogu održavati online što bi trebalo donijeti neke 
uštede. Zahvaljuje.  
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, postavlja pitanje da li se još netko 
prijavljuje za pojedinačnu raspravu. Zaključuje pojedinačnu raspravu i daje riječ pročelnici da 
odgovori na postavljena pitanja. 
 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, službenica koja obavlja poslove pročelnice 
Upravnog odjela za proračun i financije odgovara kako je iz izlaganja iščitala vrlo malo 
konkretnih upita. Kao konkretno pitanje za nju odnosno za proračun iščitala je pitanje o 
transparentnosti. Pojašnjava da, kada pričamo transparentnosti, govorimo o tome da 
informacija mora biti jasno čitljiva i razumljiva. Napominje da su im, u svim proračunima koje 
su prethodnih godina donosili, često zamjerali da je proračun preglomazan, teško čitljiv, da 
daje previše informacija koje je teško pregledavati. Navodi kako su iz tog razloga ove godine 
odlučili iskazati proračun samo na trećoj razini kao što je zakonski okvir. Naglašava kako su 
htjeli pojednostaviti cijeli dokument kako bi bio kraći, jednostavniji i razumljiviji. 
Navodi da su napravili još jedan iskorak u obrazloženjima gdje su od svih odjela tražili da budu 
konkretniji te da ne pišu previše opisa koji ne daju konkretne informacije. Ističe da je želja bila 
da dobiju dokument koji je manji i koji je čitljiv. Napominje kako nije problem dostaviti 
vijećnicima proračun i na četvrtoj razini te kako će navedeno i napraviti. Nudi dostavu i drugih 
analiza i podataka koji se tiču proračuna ako ih vijećnici zatraže.  
 Svjesna je da je proračun obiman i ima jako puno programa, aktivnosti i projekata te da možda 
nije jednostavno u njemu pronaći informaciju koja vijećnicima treba tako da im nudi pomoć u 
obliku dostave traženih podataka.  
Što se tiče razine na kojoj daju proračun naglašava kako je nedavno, prije tjedan ili dva tjedna 
zatvoreno e-Savjetovanje Ministarstva financija u kojim je dan na razmatranje novi Zakon o 
proračunu. Jedna od novina je da će se državni proračun sada službeno donositi na drugoj 
razini. Znači ide na još jednu višu razinu iskazivanja po ekonomskoj klasifikaciji znači na kojoj 
će se još manje vidjeti na koji način će se provoditi određeni programi i aktivnosti. 
Smatra kako je cilj Ministarstva financija, a očito je i ministra Marića, da se makne fokus sa 
načina na koji će se provoditi određeni projekti i programi te da se da naglasak na njihove 
rezultate. Navodi kako bi trebali biti važni projekti i programi koji se provode, te koji će biti 
njihov učinak odnosno rezultat.  
Što se tiče sufinanciranja doma u Buzetu misli da su možda zabunom prenijeli krivu 
informaciju budući da se kod izgradnje doma u Buzetu sufinancira kompletna otplata kredita, 
ne samo njegove kamate. Ispričava se ako je slučajno nešto krivo rekla. Pojašnjava kako tu 
izgradnja ide po istom sistemu i po istom sporazumu kao što je sporazum sklopljen za dom u  
Labinu. Što se potencijalnih pitanja vijećnika vezanih uz proračun navodi da joj ih slobodno 
mogu dostaviti. Vezano uz kreditno zaduženje predlaže izradu jedne informacije s tablicama, 
iznosima i s kompletnim pregledom. Nešto slično tablici koju je koristila prilikom izlaganja koju 
bi potom dostavila vijećnicima.  
  
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, poziva pročelnika da odgovori na 
pitanje vezano uz stavku za civilnu zaštitu.  
 
DR.SC. MIRKO RADOLOVIĆ, službenik koji privremeno obavlja poslove pročelnika 
Upravnog odjela za održivi razvoj, odgovara kako unutar Vatrogasne zajednice Istarske 
županije djeluje i Služba civilne zaštite, a ti se poslovi nalaze unutar razdjela 04 ovog 
proračuna. Pojašnjava kako je to je upravo razdjel za Održivi razvoj. Navodi da su planirana 
određena sredstva. Vezano za ažuriranje procjene rizika planirano je 12.000,00 kn, za 
ažuriranje Plana djelovanja civilne zaštite 22.000,00 kn. Pojašnjava da je ove godine ažuriran 
Vanjski plan zaštite i spašavanja od velikih nesreća za Holcim. Od većih sredstava ističe 



                                                             
 

tekuće donacije za vatrogastvo koje iznose 1,45 milijuna kuna. Navodi kako je planirano 
25.000,00 kn za nabavu radne odjeće i obuće za Službu civilne zaštite. Planirano je još 
25.000,00 kn za nabavu uređaja, strojeva i opreme, poput raznoraznih šatora. Napominje kako 
se financira i nadstandard vatrogastva, a to je opremanje vatrogasnog vozila, sa dodatnih 
400.000,00 kn. Tako da se ukupno za vatrogastvo i Službu civilne zaštite u proračunu izdvojilo 
više od 3 milijuna kuna u proračunu. Poziva vijećnike da iznesu svoje prijedloge ako znaju da 
postoje još neke potrebe. Naglašava kako oni slobodno mogu dostaviti dodatna dodatna 
pitanja. 
Vezano uz Elaborat zaštite okoliša ističe da je taj elaborat napravljen iz 2 razloga, prvi je da 
posluži kao osnova za izradu Plana gospodarenja otpadom, a drugi da posluži kao podloga 
za izradu Izmjene i dopune prostornog plana. Pojašnjava kako bi se s izradom Izmjene i 
dopune prostornog plana trebalo krenuti sa sljedećom godinom, kako je Istarska županija 
dužna donijeti Plan gospodarenja otpadom Istarske županije do 1. siječnja 2024. godine te će 
njegova izrada biti u proračunu za 2023. kada će se i izrađivati taj plan. Navodi kako do tada 
vrijede planovi gospodarenja otpadom jedinica lokalne samouprave.   
Vezano uz izgradnju reciklažnog centra odgovara kako je sustav gospodarenja komunalnim 
otpadom u nadležnosti jedinica lokalne samouprave. Istarska županija će tu pomoći s 
koordinacijom i stvaranjem uvjeta kroz donošenje prostornog plana. Ponavlja kako će im u 
donošenju prostornog plana biti potrebna pomoć jedinica lokalne samouprave. Zahvaljuje. 
 
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana, pozdravlja prisutne. Navodi kako je odgovor 
vrlo jasan te se zapravo radi o sredstvima za sponzorstva i donacije koja su bila razbacana 
po različitim odjelima. Pojašnjava kako su ih oni ove godine centralizirali u jednu stavku. 
Navodi kako se svi nadaju da će se sljedeće godine moći vratiti aktivnostima koje su postojale 
prije pandemije. Napominje da će se, ako se ovakva situacija nastavi, navedena sredstva 
kasnije rebalansirati i prebaciti na na neke druge troškove. Zahvaljuje. 
 
BORIS MILETIĆ, župan, zahvaljuje svima koji su uzeli učešće u raspravi. Naglašava kako 
svatko tko ima bilo kakvo pitanje koje se odnosi na neku od stavki proračuna može dobiti sve 
tražene podatke kod nadležnog Upravnog odjela ili u Upravnom odjelu za financije i proračun. 
Navodi da nema govora o tome da je nekome cilj bilo što ne prikazati kroz neku razinu 
proračuna, već upravo suprotno. Ističe kako mu je želja već u prvoj polovici 2022. godine u 
potpunosti imati otvoren i transparentan proračun kojim će se moći pratiti svaka utrošena 
stavka javnog novca. Napominje kako, kad je riječ o potrebama, mora reći da kod proračuna 
kao što su gradski, općinski ili državni pa tako i županijski proračun često postoje veće potrebe 
od samih mogućnosti. Navodi da su se vodili upravo načelom da budu realni, jer ova 
pandemija nije gotova, te predlože proračun koji je u skladu s aktualnim trenutkom. 
Što se tiče ulaganja u škole smatra da je ono danas naprosto potrebno građanima Istre. 
Pojašnjava kako govori posebice o  centralnoj Istri. Smatra kako treba imati dječji vrtić u 
manjem naselju, treba imati školu u blizini. Smatra da je, ukoliko žele zadržati ljude, a posebice 
mlade obitelji, to put kojim moraju ići. 
Vezano uz tematiku starijih i nemoćnih podsjeća kako država već zadnjih 10 godina i više ne 
širi mrežu domova. Navodi kako kapaciteti nisu tema jer oni postoje. Tema je koliko domovi 
zaista koštaju. Napominje da je ekonomska cijena doma za starije osobe po korisniku negdje 
između 7 i 8 tisuća kuna, međutim domovi koji su u mreži, odnosno koji primaju subvenciju, 
koštaju značajno manje. Navodi kako su više puta pokušali razgovarati o jednom pravičnom 
sustavu u kojem bi se definiralo koji su to kriteriji koje građani trebaju zadovoljiti da bi ostvarili 
pravo na subvenciju smještaja u domu. Nešto slično kao i kod teme dječjih vrtića čiji su 
osnivači gradovi i općine. Izražava žaljenje što tu nije bilo previše razumijevanja jer smatra da 
bi bilo idealno kada bi oni građani koji ispunjavaju kriterije za subvencionirani smještaj u domu 
za starije, temeljem svojih razloga, od socijalne situacije, prihoda koje ostvaruju temeljem 
mirovine itd. dobili subvenciju koju bi mogli potrošiti i u domu koji je u mreži, ali i u domu koji 



                                                             
 

je u vlasništvu javnog sektora, primjerice grada, koji nije u mreži ili u nekoj trećoj ustanovi čiji 
su osnivači fizičke osobe. Mišljenja je kako bi to bilo puno pravednije te kako bi cijeli sustav 
na taj način puno bolje funkcionirao. Ističe kako se domovi koji su jesu u mreži nalaze na 
području Pule, Raše, Novigrada i Rovinja te oni nisu limitirani samo na građene s tog područja, 
već su oni otvoreni za građane koji slijedom liste prvenstva dolaze u te ustanove. Oni nisu 
rezervirani samo za građane tih jedinica lokalne samouprave.  
Navodi kako će se kratko osvrnuti na navode kolegice Aškić koja je govorila o Kaštijunu, 
zelenoj tranziciji i Zavodu za javno zdravstvo. Smatra kako je u uvodu pokušao dati naglasak 
na sve programe koji će se provoditi i razvijati u narednoj godini, ali ističe da će rado dostaviti 
i dodatne informacije ukoliko one budu potrebne.  
Drago mu je što se slaže s kolegama iz HDZ-a po pitanju toga da naši građani u sjevernoj Istri 
zaslužuju jednak tretman kao što imaju građani na jugu Hrvatske. Podsjeća na bolnicu u 
Mostaru. Smatra kako to nije problem nikakvog međudržavnog ugovora već više stvar 
principa, dobre volje ravnatelja Zavoda za zdravstveno osiguranje. Posebice stoga što su imali 
pilot-projekt koji je doista imao odlične rezultate. Navodi kako je njegova želja da se to nastavi 
i u buduće.  
Smatra kako su dati odgovori na sva vijećnička pitanja te ih poziva da, ukoliko imaju prijedloga 
kako dodatno poboljšati prijedlog novog proračuna, iste dostave službama. Ponavlja 
vijećnicima da se slobodno obrate Upravnom odjelu za proračun financije ili direktno u upravno 
tijelo koje je nadležno za pojedinu aktivnost iz proračuna ukoliko im je potrebno dostaviti bilo 
koju informaciju bilo koje stavke bilo kojeg projekta navedenog u proračunu.  
Ističe da će im biti otvorena sva vrata.  
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, zatvara raspravu i daje točku na 
glasanje.  
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

  
ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju Proračuna Istarske županije za 2022. i projekcije 
za 2023. i 2024. godinu u I. čitanju 

 
1. Prihvaća se Proračun Istarske županije za 2022. godinu i projekcije za 2023. i 

2024. godinu u I. čitanju.  
2. Rok za podnošenje amandmana na Proračun Istarske županije za 2022. i 

projekcije za 2023. i 2024. godinu je 30. studenog 2021. godine, a amandmani se 
dostavljaju Stručnoj službi Skupštine Istarske županije ili Upravnom odjelu za 
proračun i financije Istarske županije. 

3. Zadužuje se predlagatelj akta da Proračun Istarske županije za 2022. godinu i 
projekcije za 2023. i 2024. godinu u konačnom prijedlogu dostavi Skupštini Istarske 
županije u II. čitanje. 

4. Ovaj Zaključak stupa na snagu prvog dana od dana objave u „Službenim novinama 
Istarske županije. 

 
 

Ad-4 
Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2022. godinu 

 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, službenica koja obavlja poslove pročelnice 
Upravnog odjela za proračun i financije putem Power Point prezentacije obrazlaže 
predmetnu točku. Pojašnjava kako Odluka o izvršavanju proračuna propisuje sadržaj 
proračuna, način naplate prihoda, način korištenja proračunskih sredstava, odgovornosti za 



                                                             
 

izvršavanje proračuna, način izmjene proračuna i financijskog plana proračunskih korisnika, 
te opseg zaduživanja i davanja suglasnosti. Financijski planovi proračunskih korisnika moraju 
biti usklađeni s proračunom. Odstupanja su moguća u toku godine ukoliko korisnik ostvari 
vlastita ili namjenska sredstva, s time da se mora uskladiti u slijedećim izmjenama i dopunama 
proračuna.  
Navodi kako se proračun može uskladiti na tri načina. Prvi su Izmjene i dopune proračuna 
koje donosi skupština i one se pokreću kad se događaju značajnija odstupanja od planiranih 
prihoda ili rashoda, te se dovodi u pitanje izvršavanje proračuna. Zatim imamo Odluku o 
preraspodjeli sredstava koju donosi Župan i izvještava o njoj Skupštinu kroz Godišnji izvještaj 
o izvršenju proračuna. Ona se još u žargonu naziva „5%“ što ustvari znači da smanjuje plan 
na stavki koja nije utrošena najviše do 5%, primjerice na 10.000,00 kn smanjuje se plan za 
500,00 kn te se ta sredstva dodaju na plan na onoj stavci na kojoj nedostaju sredstva za 
provođenje. Stavka koja se uvećava nema ograničenja, pa se tako više stavaka može umanjiti 
da bi se povećalo stavku na kojoj nedostaje sredstava. Treći način su Izmjene plana trošenja 
koje donosi pročelnik upravnog odjela za proračun i financije. Ovim izmjenama se ne mijenja 
plan koji je donesen na Skupštini. Njime se omogućava korištenje namjenskih i vlastitih 
sredstava koji nisu bili planirani proračunom, te se omogućava usklađivanje plana na nižoj 
razini.  
Naglašava da se prihodi smiju ostvariti i viši od planiranih, dok se rashodi ne smiju izvršavati 
izvan planiranog, a izuzeća su strogo propisana Zakonom o proračunu.  
Proračunska zaliha je u proračunu 2022. planirana u visini od 900 tisuća kuna. Njom raspolaže 
Župan u skladu s zakonskim odredbama, što znači da se smije koristiti za nepredviđene 
namjene koje nisu planirane proračunom jer ih nije bilo moguće predvidjeti, te za otklanjanje 
posljedica elementarnih nepogoda, epidemija, ekoloških nesreća ili izvanrednih događaja. 
Pojašnjava kako će se Istarska županija u 2022. godini zadužiti za 58 milijuna kn, a Specijalna 
bolnica Martin Horvat Rovinj za 11 milijuna kn. Kapitalni projekt Ulaganja u osnovne škole 
sveukupno iznosi 114 milijuna kn, a jedan od izvora financiranje je kredit u iznosu od 20 
milijuna kn. od čega će u 2022. godini koristiti 15 milijuna kn a u 2023. godini 5 milijuna kn.  
Za izgradnju nebodera doma Štiglić u Puli uzeti će se 38 milijuna kn kredita, od čega će se u 
2022 koristiti 8 milijuna kn, u 2023. g. 22 milijuna kn a u 2024. g. 8 milijuna kn. Bolnica Rovinj 
će se zadužiti za kapitalni projekt Dječji odjel. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Kako se nitko ne javlja za riječ zatvara raspravu i daje točku 
na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

  
ODLUKU 

o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2022. godinu 
 
 

Ad - 5 
Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o raspodjeli rezultata za 2020. godinu 

 
.BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, Službenica koja obavlja poslove pročelnice 
Upravnog odjela za proračun i financije obrazlaže predmetnu točku.  Navodi kako je Odluka 
o raspodjeli rezultata za 2020. godinu donesena je na sjednici Skupštine 09. rujna. Od 
ukupnog rezultata sa 31.12.2020. godine, po izvorima financiranja i namjenama raspoređeno 
je 35 milijuna kn, za 20 milijuna kn je namjena trebala biti utvrđena kroz rebalans. Kako se 
Izmjene i dopune proračuna donose krajem 11 mjeseca te preostaje samo mjesec dana za 



                                                             
 

provedbu proračuna, ovim prijedlogom se ta sredstva direktno prenose u 2022. godinu. 
Napominje da je u Proračun 2022. već uvršten taj višak i raspoređen po namjenama. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ODLUKU 

 o izmjeni i dopuni Odluke o raspodjeli rezultata za 2020. godinu 
 
 

Ad-6 
Prijedlog Izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2021. godinu 

 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, Službenica koja obavlja poslove pročelnice 
Upravnog odjela za proračun i financije obrazlaže predmetnu točku putem Power Point 
prezentacije. Pojašnjava kako se Izmjene i dopune Proračuna planiraju s povećanjem od 
152,4 milijuna kn, te proračun iznosi 1 milijardu 772 milijuna kn.  
Od ukupnog povećanja od 152 milijuna kn, prihodi se povećavaju za 109 milijuna kn, 
prenesena sredstva prethodne godine 38, primici od financijske imovine i zaduživanja za 5 
milijuna kn. Kod rashoda se planira povećanje od 144 milijuna kn a izdaci za financijsku 
imovinu i otplate kredita za 7,5 milijun kn.  
Na izmjene i dopune proračuna najviše je utjecao prijenos rezultata prethodne godine , kako 
po Odluci Istarske županije tako i svakog proračunskog korisnika. Zatim su usklađeni planovi 
po europskim projektima, na prihodovnoj i rashodnoj strani. Usklađuju se i vlastiti i namjenski 
prihodi proračunskih korisnika, a mijenjaju se i prihodi od poreza.   
Navodi kako se od 152 milijuna kn prihodi kod Istarske županije povećavaju za 15 milijuna kn. 
Pojedine kategorije prihoda se povećavaju a pojedine smanjuju. Tako se povećavaju pomoći 
za EU projekte i pomoći iz proračuna, primici od zaduživanja, te prenesena sredstva 
prethodne godine. Smanjuju se porezi, prihodi od koncesija, od pristojbi te od povrata danih 
kredita kroz Fond za razvoj poljoprivrede.  
Napominje kako kod poreznih prihoda postoji i smanjenje i povećanje. Porez na dohodak se 
smanjuje za 4 milijuna kn. Smanjenje je potrebno radi usklađenja sa stvarnim povratima 
poreza na dohodak po godišnjem obračunu poreza. Povrat mladima se prvi put primjenjuje 
ove godine stoga ga se prije nije moglo izračunati niti procijeniti. Porez na nasljedstva i darove 
se povećava na 1 milijun i 100 tisuća kn, porez na cestovna motorna vozila se povećava na 
16 milijun kn a plovni objekti na milijun i pol kuna. U proračunu je plan bio oprezan obzirom 
na naplatu tijekom epidemijske 2020. godine. Pomoći se povećavaju za 7 milijuna kn. Pomoći 
od Ministarstva znanosti za prijevoz učenika srednjih škola se smanjuje sa 14.000.000,00 na 
12.732.446,64. Za projekt SN Červar Porat Bašarinka  povećavaju se - Prihodi od Hrvatskih 
voda za 8 milijuna kn, Prihodi od Ministarstva regionalnog razvoja i fondova Europske unije 
za 1 milijun kn, Prihodi od Agencije za plaćanja u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju za 
10 milijun kn. Smanjuju se planirana sredstva za Eu projekt KLIK za 16 milijun kn jer će se 
provoditi tijekom 2022. godine. Planiraju se sredstva za MOZAIK 4 u visini od 800.000,00 kn   
Navodi kako se prihodi za EU projekte usklađuju prema ostvarenju.  
Prihodi od gradova i općina za sufinanciranje karantene se smanjuju za 100.000,00 kn. Prihodi 
od JLS Bujštine za legalizaciju se povećavaju za 306.000,00 kn, uz već planirane prihode 
Poreštine za 250.000,00 kn. 
Unutar prihoda od imovine smanjuju se Koncesije na turističko zemljište za 2,2 milijuna kn. 
Pojašnjava kako su one do ove godine bile uređene Zakonom o turističkom i ostalom 
građevinskom zemljištu neprocijenjenom u postupku pretvorbe i privatizacije, te pod 



                                                             
 

nadležnosti Ministarstva turizma. Od ove će godine to uređivati  Zakon o neprocijenjenom 
građevinskom zemljištu, u nadležnosti Ministarstva prostornog uređenja, graditeljstva i 
državne imovine.  
Navodi da se naknade za legalizaciju povećavaju sa 320.000,00 na 1,0 milijuna kn, sukladno 
rješavanju predmeta. Prihodi za dobiti Istarskih cesta se sa 600.000,00 kn povećavaju na 
885.456,00 jer je toliko iznosio raspored dobiti za Istarsku županiju. Prihodi od upravnih i 
administrativnih pristojbi uslijed nove Upute o tarifi upravnih pristojbi se smanjuju za 
300.000,00 kn, a prihodi od županijskih dozvola 200.000,00 kn.  
Napominje da se prihodi od usluga vođenja poreza za JLS sa 400.000,0 kn povećavaju za 
300.000,00 kn. Ostali prihodi se planiraju radi povrata u proračun po ugovorima o projektima 
koji su sklopljeni 2020. godine ali nisu bili izvršeni zbog epidemiološke situacije pa su sredstva 
ostala neutrošena, stoga se vraćaju u proračun. Povrati zajmova po programu Fond za razvoj 
poljoprivrede se usklađuju sa stvarnom naplatom po kreditima, odnosno dinamici dospijeća 
anuiteta. Korištenje kredita PBZ za potrebe izgradnje Medicinske škole se usklađuje s 
dinamikom izvršenja. Rok korištenja kredita je 30.11.2021.  
Planiran je kratkoročni kredit od Državnog proračuna, jer su povrati građana isplaćeni sa 
Državnog proračuna, te županije, gradovi i općine vraćaju taj dug sa zajedničkih računa 
poreza na dohodak od 01.08.2021. do 25% naplaćenih prihoda. Kako je takav povrat u 
Državni proračun prespor da bi se unutar ove godine vratio sav dug, Istarska županija je dala 
suglasnost svim gradovima i općinama da vrate taj dug u bržoj dinamici.  Za sada je 10 
gradova i općina je zatražilo povrat u DP po stopi od 100% naplate poreza.  
Što se tiče prenesenih sredstava od prethodne godine 20.056.411,11 kn je ostalo 
neraspoređeno i prenosi se u 2022. godinu. 35.492.918,71 kn raspoređeno je po namjenama, 
definirano Odlukom o raspodjeli rezultata za 2020.g. Pojašnjava kako je u Proračunu za 2021. 
je već bilo uvršteno 30.086.115,53 kn. Dodaje se 5.406.803,18 kn, te prenesena sredstva 
iznose 35.492.918,71 kn.  
Od 152 milijuna kn povećanja kod proračunskih korisnika se povećavaju prihodi za 137 
milijuna kn s time da se povećavaju skoro sve vrste prihoda.  
Navodi kako kod pomoći imamo i povećanja i smanjenja. Ministarstvo znanosti i obrazovanje 
10,9 milijuna kn za plaće zaposlenika u osnovnim školama za plaćanje po tužbama i 13,9 u 
srednjim školama (24,8)  Prihodi za EU projekte se usklađuju prema ostvarenju, a najveće 
smanjenje je kod projekata KLIK ERDF 11,2 mil.kn  i ESF 13,9 milijuna kn. Pomoći od 
izvanproračunskih korisnika – HZZO iznose 5,4 milijuna kn, IDZ iznose 2,0 milijuna kn za 
provođenje zdravstvene zaštite  i 400 tisuća za provođenje sanitetskog prijevoza s suradnjom 
NZHMIŽ.  Nadalje, NZHMIŽ 1,9 milijuna kn za provođenje djelatnosti hitne medicine. OB Pula 
1,1 za redovno poslovanje.  
Pomoći od izvanproračunskih korisnika – Talijanska unija za izgradnju TSŠ Buje se 
povećavaju za 2,8 milijuna kn. Prihodi od JLS za dodatne timove NZMHIŽ iznose 896.700,00 
kn. Što se tiče vlastitih prihoda srednjih škola ŠTUT Pula bilježi povećanje za 2,6 milijuna kn 
na 6,2 milijun kn; SŠ Zvane Črnja Rovinj za 968 tisuća na 1,8 milijuna kn; Gimnazija Pula za 
242 tisuće kuna.  
Što se tiče vlastitih prihoda zdravstvenih ustanova navodi kako NZZJU IŽ bilježi povećanje za 
23,6 milijun kn te sada iznosi 47,3 milijun kn, a IDZ povećanje za 4,9 milijuna kn na 17,9 
milijuna kn. Donacije su se dogodile kod zdravstvenih ustanova od Državnih rezervi te Stožera 
civilne zaštite, i kod škola najčešće za namještaj i opremu. Navodi kako se prihodi od HZZO 
za redovno financiranje zdravstvenih ustanova povećavaju za 52 milijun kn i to kako slijedi.  
HZZO dodatak ugovoru zbog dodatnih troškova zbog COVID-19 utrošen je na plaće djelatnika  
zbog povećanog opsega posla, prekovremenog rada, noćnog rada, pripravnosti, novog 
zapošljavanja, dodatka na plaću (Covid dodatak) te na potrošni materijal, lijekove i medicinski 
materijal, zaštitnu opremu, zaštitna sredstva i troškove preseljenja Covid odjela, Covid 
ambulante te punktova za cijepljenje. Sanacija zdravstvenih ustanova obavljena je po 
Rebalansu Državnog proračuna. Pojašnjava kako se vlastiti prihodi ustanova odnose na 



                                                             
 

testiranje stranih i domaćih gostiju na COVID-19, utrošeni su na nabavku testova, 
laboratorijskog i medicinskog potrošnog materijala. Prihodi se odnose i na povećanu naplatu 
usluga od turista i prihode JLS za dodatne timove HMP i nabavke vozila. 
Navodi da se rashodi se kod Istarske županije pretežno smanjuju po svim vrstama rashoda. 
Ukupan iznos povećanja je 4 milijuna kn. Veliko je povećanje za ulaganja u SN Bašarinka te 
Medicinska škola, dok se smanjenje odnosi na projekt KLIK.  
Kod proračunskih korisnika je ukupno povećanje rashoda za 148 milijuna kn s time da najveći 
rashodi se odnose na povećanje zbog usklađenja sa planovima HZZO te naplatom vlastitih 
prihoda i prenesenim viškom. Povećanje je na plaćama radi povećanog opsega rada, te radi 
naplate plaća po tužbama u školstvu. Također se usklađuju i materijalni rashodi. 
Pojašnjava kako su usklađenja koja provode tijela Istarske županije povezana s lokalnim 
izborima, pomorskim dobrom (odnosno prijenos viška i usklađenje naplate koncesija), dio 
sredstva prenesen je za sanaciju onečišćenja Raškog zaljeva u iznosu od 230.000,00 za 
nabavu opremu SN Červar Porat Bašarinka, strategiju razvoja poljoprivrede i ruralnog 
prostora – prijenos u 2022.g., sredstva za karantenu 470.000,00 kn, KLIK – prijenos u 2022. 
g. za Medicinsku školu – usklađenje dinamike izvođenja radova i opremanje, prijenos plana 
investicijskog održavanja, kapitalnih ulaganja po pojedinoj školi, prijenos plana županijskih 
natjecanja, pomoćnika u nastavi po pojedinoj školi, smanjenje troška prijevoza učenika 
srednjih škola ....  
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, podsjeća pročelnicu na propisano 
vrijeme izlaganja te ističe kako, ukoliko vijećnike neko pitanje detaljnije zanima, uvijek mogu 
postaviti pitanje i na njega dobiti odgovor.  
 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, službenica koja obavlja poslove pročelnice 
Upravnog odjela za proračun i financije zaključuje izlaganje i poziva vijećnike da joj se 
obrate ako budu imali dodatnih pitanja. Zahvaljuje na pažnji.  
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasovanja jednoglasno usvaja 
 

Izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2021. godinu 
 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, budući da je prošlo već dosta 
vremena od početka sjednice, a vijećnicima su dostavljena obrazloženja svih točaka u 
materijalima, predlaže da preskoče uvodna obrazloženja za preostale točke.  
 
Vijećnici se slažu.  
 

Ad-7 
Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih 

funkcija osnovnog školstva za 2021. godinu 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasovanja jednoglasno usvaja  
 
 



                                                             
 

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija osnovnog 

školstva za 2021. godinu 
 
 

Ad-8 
Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih 

funkcija srednjih škola i učeničkih domova za  2021. godinu 
 
 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasovanja jednoglasno usvaja  
 

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija srednjih škola i 

učeničkih domova za  2021. godinu 
 
 

Ad-9 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 

gospodarskog korištenja dijela morske plaže i aquagana – gradska plaža Poreč 
 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasovanja jednoglasno usvaja  
 

ODLUKU 
o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 

korištenja dijela morske plaže i aquagana – gradska plaža Poreč 
 
 

Ad-10 
Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi 

Istarske županije za 2021. godinu 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Kako nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na 
glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasovanja jednoglasno usvaja  
 

ODLUKU 
o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije 

za 2021. godinu 
 
 



                                                             
 

Ad-11 
Prijedlog Odluke o visini Turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 

paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije za 2023. godinu 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje zajedno s 
amandmanom kojeg je dao predlagatelj te koji postaje sastavnim dijelom ovoga akta.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasovanja jednoglasno usvaja  
 

ODLUKU 
o visini Turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg paušalnog iznosa 

turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske županije za 2023. godinu 
 

 
Ad-12 

Prijedlog Zaključka o utvrđivanju prijedloga Rješenja o XI. izmjenama i dopunama 
Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području Istarske županije 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja  
 

ZAKLJUČAK 
o utvrđivanju prijedloga Rješenja o XI. izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 

mrtvozornika na području Istarske županije 
 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, navodi kako sada prelaze na točke 
dnevnog reda koje se odnose na statute osnovnih i srednjih škola pa predlaže da objedine 
raspravu za te točke, a glasaju pojedinačno.  
 
 

Ad-13 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o dopunama 

Statuta Medicinske škole Pula 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Kako nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na 
glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o dopunama Statuta Medicinske 

škole Pula 
 
 



                                                             
 

Ad-14 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Talijanske Osnovne škole „Edmondo de Amicis“ 
Buje 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 

Statuta Talijanske Osnovne škole „Edmondo de Amicis“ 
Buje 

 
 

Ad-15 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Svetvinčenat 
 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 

Statuta Osnovne škole Svetvinčenat 
 
 

Ad-16 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Juršići 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 
Statuta Osnovne škole Juršići 

 
 

Ad-17 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske Osnovne škole Scuola elementare Italiana – Novigrad – 

Cittanova 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 



                                                             
 

Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 

Statuta Talijanske Osnovne škole Scuola elementare Italiana – Novigrad – Cittanova 
 
 

Ad-18 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Gospodarske škola Istituto professionale Buje 
 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na 
glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 
Statuta Gospodarske škola Istituto professionale Buje 

 
 

Ad-19 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Tar-Vabriga 
 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 
Statuta Osnovne škole Tar-Vabriga 

 
 

Ad-20 
Prijedlog Pravilnika o izmjenama Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na 

studijama za deficitarna zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, a 
potom i pojedinačnu raspravu. Kako nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na 
glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

PRAVILNIK 
o izmjenama Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na studijama za deficitarna 

zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji 
 
 



                                                             
 

Ad-21 
Prijedlog Rješenja o izboru Komisije za pitanja i zaštitu prava autohtone talijanske 

nacionalne zajednice 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Komisije za pitanja i zaštitu prava autohtone talijanske nacionalne zajednice 

 
 

Ad-22 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za statut, poslovnik i lokalnu i područnu 

(regionalnu) samoupravu 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za statut, poslovnik i lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu 

 
 

Ad-23 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za financije i proračun 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za financije i proračun 

 
 

Ad-24 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za gospodarstvo i turizam 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za gospodarstvo i turizam 



                                                             
 

 
 

Ad-25 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za ljudska prava 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za ljudska prava 

 
 

Ad-26 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina 

 
 

Ad-27 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i 

graditeljstvo 
  
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo 

 
 

Ad-28 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za društvene djelatnosti 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 
 



                                                             
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za društvene djelatnosti 

 
 

Ad-29 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za predstavke i pritužbe 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za predstavke i pritužbe 

 
 

Ad-30 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za međunarodnu suradnju i europske poslove 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Odbora za međunarodnu suradnju i europske poslove 

 
 

Ad-31 
Prijedlog Rješenja o izboru Komisije za priznanja 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 
 

RJEŠENJE 
o izboru Komisije za priznanja 

 
 

Ad-32 
Prijedlog Rješenja o izboru Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja 

Domovinskog rata 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja sa 32 glasa ZA i 4 
SUZDRŽANA glasa usvaja 



                                                             
 

 
RJEŠENJE 

o izboru Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata 
 

 
Ad-33 

Prijedlog Zaključka o trećoj izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje 
Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnice u Puli 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, otvara raspravu po klubovima, pa 
pojedinačnu raspravu. Budući da nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ZAKLJUČAK 
o trećoj izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 

izgradnju nove Opće bolnice u Puli 
 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, zatvara 5. sjednicu Skupštine te 
najavljuje sljedeću sjednicu za sredinu prosinca. Podsjeća vijećnike da je rok za dostavu 
amandmana 30. studeni.  
 
Sjednica je završila u 13:48 sati. 
 
 
Zapisnik vodila 
Andrea Jelovčić 

PREDSJEDNICA 
 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR 
 
 
 
 
KLASA: 021-04/22-01/01 
URBROJ: 2163-01-01/3-22-01 
Pazin, 23. studenoga 2021.  
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